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JEGYZİKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 2012. február 28. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt ülésérıl. 
 
 
NAPIRENDEK: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
13.30 
3. A Rónay kúria mőködésének tapasztalatai, jövıbeli tervek. 
4. Tájékoztató a 2012. évi kulturális programtervrıl. 
15.00 
Együttes ülés 
5. Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatainak a Kiszombori Egyesített  
    Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti   
    Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása költségvetésének elfogadása.  
6. Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Kiszombori  
    Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás költségvetésének  
    elfogadása.  
7. Kiszombor – Ferencszállás – Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Iskolafenntartó  
    Társulás költségvetésének elfogadása.  
8. A 2012. évi költségvetési rendelet elfogadása.  
16.30 
9. Nıklub tevékenysége a községben. (kötetlen beszélgetés) 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
 
Rend. szám.     Tárgy:             Jegyzıkönyvi  
                       oldalszám: 
 
4/2012. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2011. évi költségvetésérıl szóló  

6/2011.(II. 23.) önkormányzati rendelet módosítása  12. 
 

5/2012. „NET” „E”  Az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás 
szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT rendelet 
módosítása       18. 

 
6/2012. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2012. évi költségvetésérıl 
    szóló rendelet       70. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzıkönyvi 
             oldalszám: 
 
34/2012.  A Képviselı-testület 2012. évi munkatervének  

módosítása       6. 
 
35/2012.  Napirend elfogadása       7. 
 
36/2012.  Polgármesteri jelentés elfogadása    11. 
 
37/2012.  Közfoglalkoztatás 2012.     19. 
 
38/2012.  Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény  

Szervezeti és Mőködési Szabályzata módosításának  
fenntartói jóváhagyása     20. 

 
39/2012.  Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel 

kapcsolatos fenntartói intézkedések körében házirend és  
megállapodás-minták módosításának jóváhagyása  23. 

 
40/2012.  Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény 

idıskorúak átmeneti gondozóházában elhelyezett  
személyek végleges elhelyezésével kapcsolatos fenntartói  
iránymutatás       26. 

 
41/2012.  Tájékoztató az EESZI intézményvezetıjének a  

17/2012. (I. 31.) KNÖT határozat végrehajtásával  
kapcsolatosan tett intézkedéseirıl, valamint az  
átmeneti elhelyezést nyújtó (Idısek Otthona)  
feladatellátással kapcsolatos átszervezési feladatok  
végrehajtására és ütemezésére készült intézkedési tervrıl 27. 

 
42/2012.  Felterjesztés – a bölcsıdék, mint a gyermekek napközbeni 

ellátását biztosító intézmény megırzésével, fenntartásával  
kapcsolatos szakmai-ágazati prioritások meghatározása  
tárgyában       28. 

 
43/2012.  Hulladékgazdálkodási terv felülvizsgálata   29. 
 
44/2012.  A Kiszombor, külterület 05416/20. hrsz-ú kivett 

mővelési ágú szemétlerakó telep ingatlanra használati  
jog alapítása       30. 

 
45/2012.  Óvoda épületében levı konyha melegvíz ellátó  

rendszerének cseréje      31. 
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46/2012.  A március 14-15-ei ünnepi rendezvényrıl szóló  
tájékoztató       35. 

 
47/2012.  A 2012. évi kulturális programtervrıl szóló tájékoztató 36. 
 
48/2012.  A közgyőjtemény és közmővelıdés jelenlegi és jövıbeli 

helyzetének elemzése      39. 
 
49/2012.  A Rónay-kúria 2011. évi mőködési tapasztalatairól szóló 

tájékoztató       44. 
 
50/2012.  A 2012. évi étkeztetési térítési díjak, valamint a  

koncessziós díj emelésének jóváhagyása   50. 
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Jegyzıkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 2012. február 28. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt ülésérıl. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernıné polgármester, Balázs Zoltán képviselı, Börcsökné Balázs 
Márta képviselı, Gazsi Gábor képviselı, Szekeres Krisztián képviselı, Szirbik Imre képviselı 
 
Összesen: 6 fı 
 
Igazoltan távol: Bacsa György alpolgármester 
 

Összesen: 1 fı 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyzı, Dr. Szıllısi Béla tanácsadó, 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezetı, Kunné Horváth Izabella EESZI vezetı, 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı, Vígh Krisztina könyvtáros, Dr. Mihály Zoltán cégvezetı, 
Mihály Zoltán üzletvezetı, Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató, Dr. Suba Rita igazgatási 
csoportvezetı 
 
 
/A határozati javaslat a jegyzıkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselı-testület tagjait, jegyzı 
urat, vendégeinket! Megállapítom, hogy a képviselı-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. A munkatervet módosítani szükséges, miután márciusra terveztük a 
Rónay-kúria tájékoztatóját, de mai ülésre érkezett a díjemelésre vonatkozó kérelme a 
szolgáltatónak, ezért javasoljuk a mostani ülésre a tájékoztató megtárgyalását is. Kérdés? Aki 
egyetért a munkaterv módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 34/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Képviselı-testület 2012. évi munkatervének módosítása 
 
34/2012.(II. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a 9/2012.(I. 31.) KNÖT 
határozattal jóváhagyott 2012. évi munkatervét akként módosítja, hogy a március 27. napjára 
(kedd) tervezett ülése napirendjei közül törli a  
 
„5. A Rónay kúria mőködésének tapasztalatai, jövıbeli tervek.” 
   Elıadók:  Szegvári Ernıné    Mihály Zoltán 
          polgármester    üzletvezetı 
 
napirendi pontot és azt a 2012. február 28-i ülése napirendjei közé veszi fel.  
 
A módosítás a munkaterv egyéb részeit, illetve a 2011. márciusi rendes ülés napirendjeit nem 
érinti. 
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A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirendekkel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 35/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
35/2012.(II. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2012. február 28-i soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
13.30 
3. A Rónay kúria mőködésének tapasztalatai, jövıbeli tervek. 
4. Tájékoztató a 2012. évi kulturális programtervrıl. 
15.00 
Együttes ülés 
5. Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatainak a Kiszombori Egyesített  
    Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti   
    Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása költségvetésének elfogadása.  
6. Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Kiszombori  
    Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás költségvetésének  
    elfogadása.  
7. Kiszombor – Ferencszállás – Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Iskolafenntartó  
    Társulás költségvetésének elfogadása.  
8. A 2012. évi költségvetési rendelet elfogadása.  
16.30 
9. Nıklub tevékenysége a községben. (kötetlen beszélgetés) 

 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Elıadó: Szegvári Ernıné 
    polgármester 
 
/Szóbeli elıterjesztés/ 
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Szegvári Ernıné polgármester: Az elsı napirend a polgármesteri jelentés. A polgármesteri 
jelentést azzal kezdeném, hogy az óvodánál a nagy hó következtében az egyik szárnyépület 
beázott. Ezért kértem Dr. Szıllısi Bélát, hogy jöjjön el a mai testületi ülésre és beszéljünk 
ennek a megoldásáról. A szülık segítségével leszedtük a havat a tetırıl. Túri János, aki 
felújította a tetıt, is megnézte a kialakult helyzetet. Átadom a szót Dr. Szıllısi Bélának. 
 
Dr. Szıllısi Béla mőszaki tanácsadó: Tisztelettel köszöntöm a testületet! Legelıször is azt 
kell mondanom, hogy általános jelenség a visszafagyásnak a mértéke különösen így, hogy 
elég jelentıs mennyiségő hó alakult ki hótorlasszal. Az olvadás folyamatából következik, 
hogy alulról kezd el olvadni és amennyiben lehől a levegı, visszafagyás jelentkezik. Az egyik 
megoldási lehetıség, amirıl már beszélgettünk polgármester asszonnyal, hıszigetelés 
kialakítása, hogy a belsı térbıl kiáramló hı a lehetı legkevesebb problémát okozza. Ez 
önmagában nem fogja megszüntetni ezt a jelenséget, mert ez akkor is jelentkezik, ha olyan 
fekvéső az épület, van egy bizonyos mértékő olvadás és ugyanakkor a lefolyónál jégdugó 
jelentkezik. Ha komplexen szeretnénk kezelni a problémát, azt javasoltam, hogy elektromos 
főtés kerüljön beépítésre az ereszcsatornába. Kb. 1.500,- Ft métere és 30.000,- Ft a vezérlése. 
A vezérlés azért szükséges, hogy csak akkor kapcsoljon be, ha olyan az idıjárási körülmény. 
Nem tudom, mennyire lesz általános jelenség ez a jelentıs mennyiségő hó és a visszafagyás. 
Szegeden nagyon sokszor elıfordul régi épületeknél ez a visszajegesedés, visszafagyás. 
Általában beázási problémát nem mindig jelent, vagy egyéb más módon nem jelentkezik a 
belsı térben ennek a következménye. Miután itt az eresz elég közel van az épülethez, a 
visszafolyás hamar jelentkezik. Önmagában, ha az ereszt kijjebb rakjuk, nem fogja megoldani 
ezt a problémát, mert nem biztos, hogy ki tudjuk annyira nyújtani, hogy a visszafagyásokat 
tudjuk kezelni, ezért kell valahol a megoldást ott keresni, ahol közvetlenül magának a 
hibajelenségnek a kialakulását akadályozzuk meg. Szeretném felhívni a testület figyelmét 
arra, hogy információim szerint az elıtetınél is jelentkezett ugyanez a hibajelenség, ahol nem 
beszéltünk arról, hogy eresz nem volt kialakítva. Nem beszéltünk arról, hogy főtött tér volt, 
nyilvánvaló a visszaolvadás, visszaduzzasztásnak a jelensége egyértelmően az ereszcsatorna 
dugulására vezethetı vissza, amely az olvadással összefüggésben jelentkezik. Az épületet 
délelıtt, kora délutánig süti a nap, és délután lefagy a felolvadt hó, 18 – 19 óra körül már 
biztos jégdugó volt ezen a csatorna szakaszon. Azt gondolom, ha kezelni akarja a testület a 
problémát, akkor elsı lépésként meg kellene csinálni az eresz főtését úgy, hogy az csak 
szabályozott módon főtsön, ezzel megakadályozható az, hogy jégdugók alakuljanak ki, és a 
folyamatosan lefolyó víz el tud tőnni. A másik a hıveszteségnek a kezelése. A javaslatom, 
látva a belsı terét az óvodának és egyébként sem javaslom, hogy belsı tér felé legyen 
hıszigetelés, a szarufa fölé helyezett utólagos purhabos hıszigetelés kialakítása. Fel kell 
szedni a Lindabot, lecsavarozva a jelenlegi hıszigetelést, rá a párnafát és újra visszahelyezni. 
Egyrészt párazárást biztosít, másik részérıl külsı tér felıl van a hıszigetelés és költségben 
sem jelentısebb, mint az álmennyezet. Az álmennyezeti síkot nézve nem is nagyon lehet 
elhelyezni, mert a főtés tágulási tartályai mindenhol a mennyezetre vannak felrakva, azt is 
érintené esetleg, illetve a belmagasság véleményem szerint kb. 2,70 m az ablak magasságánál 
és közintézmények esetében 3 m-es belmagasság az elıírás. Álmennyezeti sík kialakítása nem 
kifejezetten lenne ebbıl a szempontból szerencsés, hogyha egyrészt nem tudjuk megszüntetni 
azt a hıhidat, ami jelentkezik a koszorúknál, mert nem lehet leszigetelni csak belülrıl, a 
penészesedés ugyanúgy meg fog jelenni a hıszigetelés alatt. A technikai megoldás 
mindenképpen a külsı hıszigetelés lenne a szakmai véleményem szerint, nem érintené az 
épület belsı terét, az óvoda mőködését nem befolyásolná.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köszönjük. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
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Szirbik Imre képviselı: Jól ismerem ezt a rendszert, ezzel a hıszigetelı anyaggal vannak 
szigetelve az épületeink. Nagyon jó a hıszigetelés.  
 
Dr. Szıllısi Béla tanácsadó: Van egy erre kialakult rendszer, lépcsıs parketta fedésben pakolt 
5 x 2 m-es táblákban gyártják, készelemes, 8 cm vastagságtól lehet kapni. Van ennek 
termékfelelıse, aki járja az országot és elmagyarázza, hogyan mőködik. Kasírozása van, ami 
azt jelenti, hogy páratechnika szempontjából is kezelt a kérdés, mert ez is fontos dolog, hogy 
a keletkezı pára ne jelenjen meg a belsı térben. Magam részérıl nem vagyok híve a belsı tér 
felıli hıszigetelésnek, mert a páralecsapódási, úgynevezett harmatpontot beljebb húzzuk az 
épületen belülre. Amit most meg tudtam nézni az épület szerkezetébıl, szerintem 19-es PK 
panelek vannak bent 60 cm-es szélességgel, ez azt jelenti, hogy egy vasbeton födém van 
ferdén elhelyezve, valószínőleg erre a vasbeton födémre szarufák vannak felrögzítve és a 
szarufák között ki van töltve ásványgyapot utánzattal, ami már a hıszigetelés szempontjából 
nem elegendı. Azt kell tudni, hogy az épületnek a fizikai szabályok szerint a harmatpontja kb. 
a fal közepére esik, ha nincs hıszigetelve a mennyezet. Ha beljebb hozzuk a hıszigetelést, 
akkor ez a harmatpont egyre beljebb fog esni, lehet pont arra a 3-4 cm-re, ami már belül 
jelenik meg. Szendvicspanelt azért szoktak alkalmazni, mert visszahúzzák a harmatpontot 
oda, ahol a szerkezet fel tudja venni ezt a nedvességet.  
 
Szirbik Imre képviselı: Mennyibe kerül m2-re? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Még nem számoltuk ki.  
 
Dr. Szıllısi Béla tanácsadó: A visszafolyás miatt a csatornafőtés az egyik megoldás.  
 
Szirbik Imre képviselı: Ez megoldás lenne? Kicsit tartok tıle, hogyha egy kicsit megolvad, 
megcsúszik, akkor a csatornán kívül is lesz jég. 
 
Dr. Szıllısi Béla tanácsadó: Folyamatosan be van állítva, hogy hány fokon tartsa a csatornát, 
így a jegesedést megakadályozza. Azt kell tudni az olvadási jelenségrıl, hogy nem felülrıl 
olvad, mindig alulról. Ha az a víz nem tud elfolyni, az fagy vissza. Ha nem tud megfagyni, 
akkor nincs ez a jelenség. Más kérdés, hogy az egész tetıfelületen kapja a meleget, 
folyamatosan folyik és miután éjszaka nincs főtés, akkor a teljes tetıfelületen van lefagyás. Ez 
a Lindabból következik, az anyag vastagsága és szerkezet miatt egy nagyon gyorsan lehőlı és 
gyorsan felmelegedı felület. A cserépfedéseken azért jelentkezik kevésbé, mert egyrészt a 
cserépnek is van egy vízfelvevı képessége, másik részrıl a lehőlés gyorsasága mást mutat.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Van-e még kérdés? Az lenne a kérésem, hogy állítsuk össze a 
költségvetését, mert lesz erre vonatkozóan pályázati lehetıség áprilisban. 5,5 milliárd Ft-ot 
hagytak jóvá erre a feladatra, csak az a gond, hogy 500 millió Ft került be a költségvetésbe, 5 
milliárd Ft-ot zároltak. A Belügyminisztérium Önkormányzati Fıosztálya azt a tájékoztatást 
adta, ha a gazdasági helyzet olyan lesz, akkor fel fogják szabadítani az 5 milliárd Ft-ot is. A 
pályázatot beadni csak áprilisban lehet, idén többször nem írnak ki erre vonatkozóan. A 
mőszaki tartalmát kellene összeállítani.  
 
Dr. Szıllısi Béla tanácsadó: Készíteni kell egy hıtechnikai számítást arról, hogy mennyit 
érdemes berakni. Az épületnek van átalakított főtése, most a hıveszteséget kellene 
meghatározni. Jelentkezni fogok. 
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Szegvári Ernıné polgármester: Köszönjük, hogy idıt szakított ránk. Folytassuk a 
polgármesteri jelentést. 

− Február 1-jén a Gyermekjóléti Szolgálatnál esetmegbeszélésen voltam. 16 órakor a 
Nıklubban adtunk tájékoztatást a költségvetést érintı változásokról, csatornázásról. 18 
órától folytatódott ez a rendezvény a Honismereti Kör tagjaival kiegészülve.  

− Február 2-án mikrotérségi fórumon voltam, azt követıen szennyvíztársulás ülésén 
vettem részt.  

− Február 3-án kezdıdött a zord idıjárás, ezen a napon vártuk országgyőlési képviselı 
asszonyt, aki más okok miatt nem tudott eljönni.  

− Február 4-én az idıjárás miatt elmaradt a farsangolás, március 3-án tartjuk a 
télbúcsúztatót.  

− A következı héten a havat a közmunkások folyamatosan szombaton és vasárnap is 
takarították. Ezek az emberek nagyon zord és nehéz körülmények között élnek, mint 
magánember is, sokszor még a napközbeni főtés is nehézséget okozott számukra. 
Helytálltak, azért kaptam kritikát is, hogy a temetıben nem takarítottuk el a havat. A 
temetések területén, illetve ahová temettek, eltakarítottuk a havat. Amikor az 
óvodában a tetıt mentesítettük a hótól, akkor egy másik csapat a temetıben takarított. 
A kerékpárutat is letakarítottuk, de már akkor, amikor kézierıvel tudtuk, mert 
kistraktorral nem vállalták el. 

− Február 9-én Többcélú Társulás ülésén voltam. 
− Február 10-én testületi ülést tartottunk a 2012. évi költségvetés kapcsán. Ezt követıen 

90 éves kiszombori állampolgárt köszöntöttünk jegyzı úrral. 
− Február 15-én állampolgársági esküt tartottunk. 
− Február 16-án Szegeden a Rendezvényházban az önkormányzati rendszer változásáról 

hallgattunk elıadást jegyzı úrral. Nem kaptunk most sem konkrét választ a 
változásokról. Azt mondták, talán 2013. január 1. napjától indulnak a járások.  

− Február 21-én délután az EESZI vezetıjével Csanádpalotán voltunk, megnéztük az ott 
mőködı ellátórendszert. 

− Február 23-án a Takarékszövetkezet által rendezett államháztartási törvénybıl, 
stabilitási törvénybıl és a vagyontörvénybıl adódó feladatokról hallgattunk meg 
tájékoztatót. Sok konkrét és a munkánkat segítı tanácsot, jogszabály értelmezést 
kaptunk.  

− Február 27-én Többcélú Társulás, illetve elıtte szennyvíztársulás ülésén voltam. A 
szennyvízcsatornázásra 5 pályázat érkezett Kiszombor vonatkozásában.  

− A Vízgazdálkodási Társulattól kaptunk egy levelet, amelyben arról tájékoztat Krasznai 
Attila elnök úr, hogy 2012. gazdasági évre közfeladat-ellátására állami forrást nem 
kapnak. Az elektromos szivattyútelepek energiaellátását forrás hiányában 2012. 
március 1-tıl megszünteti. Ez érinti a rétaljai, Gizella-telepi, a kübekházi és a 
ferencszállási szivattyútelepet. Meg kell nézni, melyik tartozik közvetlenül 
Kiszomborhoz. Ezzel kapcsolatban összehívja az önkormányzatokat és a nagyobb 
gazdákat március 1-re. Valószínő az lesz a kérésük, oldjuk meg a szivattyútelepeknek 
a mőködtetését. Ez nem önkormányzati feladat lenne egyébként.  

− Folyik a kártérítési per az iskolával kapcsolatban. Összesen 18 millió Ft kártérítést kér 
a hozzátartozó, az egyik része dologi és 15 millió Ft körüli a nem vagyoni. A biztosító 
nem kívánja rendezni, mivel a pedagógusokat az ügyben elmarasztalták. Elhúzódó 
folyamatra lehet számítani, lehet, majd a jogutódnak kell kifizetnie a kártérítést.  

 
Szegvári Ernıné polgármester: Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény?  
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Börcsökné Balázs Márta képviselı: Az óvodában lévı kazán ügyében keresni kell egy 
másik karbantartó céget.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tájékoztatni szeretném még a testületet, hogy jelezték, 
bejártak az ızek és a nyulak a temetıbe, és nagy kárt okoztak, illetve szennyezték az utakat, 
sírokat. Valóban így történt. A közmunkások, most sincsenek nagy számban, de mennek 
holnaptól és takarítják. Volt olyan kérés, hogy kerítsük be a temetıt. Ezt fel kellene mérni, de 
nem is lenne egyszerő a megépítése. Az volt a kérése a két hölgynek, hogy lakossági 
összefogással adják össze a kiszomboriak a pénzt a kerítésépítésére. A temetıben a 
mellékutakat valóban nem takarítottuk, de nem is volt rá kapacitás. A temetı melletti nádas 
részbe a vadak be tudnak húzódni, a többi rész szántó. Novemberben ez a probléma már 
megjelent, mert akkor a vízhiány miatt eszegették az árvácskákat. Megbeszéltem akkor 
alpolgármester úrral, hogy ott kezdjék majd a vadászatot, illetve ott is etessék a vadakat, hogy 
ne járjanak be a temetıbe. Fel fogjuk mérni, hogy mibe kerülne a kerítésépítés, de azzal is 
szembesülni kell, hogy ha felrakjuk a dróthálót, lehet, ezzel is úgy járunk, mint a sportudvar 
és a szeméttelep esetén, hogy elvisznek mindent.  
 
Balázs Zoltán képviselı: A templomnál 2 db díszvilágítás nem ég. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Jelezni fogjuk. Kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a 
polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 36/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
36/2012.(II. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2012. február 28-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Az Önkormányzat 2011. évi költségvetésérıl szóló 6/2011.(II. 23.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
Elıadók: Szegvári Ernıné  Dr. Kárpáti Tibor Szabóné Tamás Julianna 
      polgármester   jegyzı  közgazdasági csoportvezetı 
 
/A rendelet-tervezet a jegyzıkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Az Önkormányzat 2011. évi költségvetésérıl szóló 
6/2011.(II. 23.) önkormányzati rendelet módosításával folytassuk munkánkat. Tisztelettel 
köszöntöm a közgazdasági csoportvezetıt. Kérdezem, van-e szóbeli kiegészítése? 
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Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezetı: Tisztelettel köszöntöm a testületet! 
Minden év februárjában az elızı évi költségvetési rendelet utolsó módosítását hozzuk a 
testület elé. A tényleges teljesítéshez igazítjuk az elıirányzatot. Az intézmények elég jól 
kijöttek a költségvetésükbıl, a mővelıdési ház lépte túl 1.338.000,- Ft-tal. A pénzmaradvány 
azoknál az intézményeknél van, ahol kötelezettségvállalással terhelt feladatok kerülnek át 
2012-re, ilyen az iskola, óvoda, könyvtár, illetve a fogorvosi rendelı. Az anyag kiküldését 
követıen találtunk hibát, melyet szükséges lenne javítani. A költségvetési fıösszeg nem 
változik. Központi költségvetési szervtıl a mőködési célú támogatás nem 905.000,- Ft, hanem 
892.000,- Ft, illetve a fejezeti kezeléső támogatás nem 92.000,- Ft, hanem 40.000,- Ft, mert 
13.000,- Ft és 52.000,- Ft a kisebbségi önkormányzat támogatása, amit a megyei 
önkormányzattól kapott, mint önkormányzattól átvett pénzeszközként kell szerepeljen. 
Kiegészül a rendelet-tervezet a mőködési célú pénzeszköz átvétel önkormányzati 
költségvetési szervtıl 65.000,- Ft-tal. Az iskola kiadásánál történt minimális elszámolás, az 
elıirányzat változatlan 1.281.000,- Ft. A személyi jellegő kiadás csökken 497.000,- Ft-tal, a 
munkaadót terhelı járulék 643.000,- Ft-tal, a dologi kiadás nı 1.547.000,- Ft-tal. A 
Polgármesteri Hivatalnál 4.000,- Ft eltérés van, a személyi jellegő kiadás nem 3.455.000,- Ft-
tal, hanem 3.459.000,- Ft-tal csökken, a munkaadót terhelı járulék nem 467.000,- Ft-tal, 
hanem 463.000,- Ft-tal csökken. Az általános tartalék 51.018.000,- Ft-tal nı.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köszönjük. Az állattenyésztés dologi kiadását meg kell 
növelni 953.000,- Ft-tal, szükséges volt ez a pénzeszköz. Az állati hullatárolás-, elszállítás és -
ártalmatlanítás közel 3 millió Ft-ot tesz ki. Kiviszik az elhullott állatokat, elıtte kiszedik a 
fülszámot, és az önkormányzatnak kell elvitetnie, óriási kiadásaink származnak ebbıl. Ezt a 
gazdának kellene elvitetni.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezetı: Ebben az évben nıtt meg ennyire a 
költsége. A makói fıállatorvosnak jelenteni kellett az éves elszállított mennyiséget és mikor 
közöltem, nem akarta elhinni, hogy ekkora mennyiséget vittek el Kiszomborról.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Nem tudjuk, honnan hordanak ennyit, elképzelhetı, hogy a 
társközségeket is érinti. Mi a forrása az óvodánál az elıirányzatnak? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezetı: Az óvodánál a TÁMOP pályázat, 
elıleget kaptunk, a felmerült költségeket folyamatosan számoljuk el, egyelıre az elıleg a 
forrása, amivel még nem számoltunk el, ami a következı évre még maradványként szerepel. 
Az iskolánál az IPR pályázat, a bérek decemberben ki lettek fizetve, de a dologi kiadást csak 
ebben az évben tudják elkölteni. Az iskolának az IPR a pénzmaradványa.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köszönöm. Van-e kérdés? Aki egyetért a rendelet 
módosításával az elhangzott kiegészítésekkel együtt, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 4/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 
4/2012.(II. 29.) önkormányzati rendelete 

 
az Önkormányzat 2011. évi költségvetésérıl szóló 6/2011.(II. 23.) önkormányzati 

rendelet módosításáról 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete az államháztartásról 
szóló 2011. évi CXCV. törvény 23. (1) bekezdésében és 34. §-ában kapott felhatalmazás 
alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés f) pontjában meghatározott 
feladatkörében eljárva a következıket rendeli el: 

 
1. § 

 
Az Önkormányzat 2011. évi költségvetésérıl szóló 6/2011.(II. 23.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
Hatósági jogkörhöz kötött mőködési bevétel nı         19 e Ft 
Egyéb intézményi mőködési bevétel nı     1.905 e Ft 
Bérleti és lízing díj bevétel csökken      1.196 e Ft 
Intézményi ellátás díja nı            59 e Ft 
Kötbér egyéb kártérítés nı          156 e Ft 
Továbbszámlázott szolgáltatás csökken        653 e Ft 
Kamatbevétel nı        1.576 e Ft 
Áfa bevételek – visszatérülések nı         763 e Ft 
ÁH-on kívül mőködési célú pe. átvétel non-profit szervtıl nı     785 e Ft 
Helyi adó csökken        2.902 e Ft 
Pótlék, bírság csökken          148 e Ft 
Gépjármőadó nı        7.264 e Ft 
Termıföld bérbeadásából származó jöv. adó nı         61 e Ft 
Önkormányzati lakások lakbér bevétele nı        130 e Ft 
Egyéb sajátos bevétel csökken         159 e Ft 
Felhalmozási és tıke jellegő bevétel nı          73 e Ft 
Normatív állami hozzájárulás csökken     1.044 e Ft 
Egyes szociális feladatok kieg. támogatása csökken    3.256 e Ft 
Központosított elıirányzat nı      2.684 e Ft 
Egyéb központi támogatás nı               50.533 e Ft 
Mőködési célú tám. ért. bev. közp. kv. szervtıl nı       892 e Ft 
Mőködési célú tám. ért. bev. fejezeti kez. nı         40 e Ft 
Mőködési célú tám. ért. bev. TB alaptól nı          80 e Ft 
Mőködési célú tám. ért. bev. (közhasznú fogl.) csökken   3.245 e Ft 
Mőködési célú tám. ért. bev. önkormányzat          65 e Ft 
Mőködési célú tám. ért. bev. többcélú kistérségi társulás nı  1.210 e Ft 
Beruházási célú tám. ért. bevétel nı               13.055 e Ft 
Felhalmozási célú tám. ért. bevétel nı     2.390 e Ft 
Rövid lejáratú mőködési célú hitel nı        140 e Ft 
 
Így a költségvetési fıösszeg 858.660 e Ft-ra változik. 
 

2. § 
 
Az R. 3/1. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. Cím Óvoda kiadási elıirányzata nı     3.912 e Ft 
ebbıl   személyi jellegő kiadás nı      996 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék nı      175 e Ft 
  dologi kiadás nı    2.741 e Ft 
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II. Cím Iskola kiadási elıirányzata nı     1.281 e Ft 
ebbıl   személyi jellegő kiadás csökken     497 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék csökken     643 e Ft 
  dologi kiadás nı    1.547 e Ft 
  felhalmozási kiadás nı      874 e Ft 
 
III. Cím EESZI kiadási elıirányzata változik 
1. alcím ÖNO kiadási elıirányzata csökken     2.698 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás csökken  1.883 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék csökken     500 e Ft 
  dologi kiadás csökken      315 e Ft 
 
2. alcím Bölcsıde kiadási elıirányzata csökken    2.481 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás csökken  1.317 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék csökken     348 e Ft 
  dologi kiadás csökken      816 e Ft 
 
3. alcím Fogorvosi szolgálat kiadási elıirányzata nı   2.533 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás nı   2.115 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék nı      565 e Ft 
  dologi kiadás csökken      147 e Ft 
 
4. alcím Védınıi szolgálat kiadási elıirányzata nı       985 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás nı      522 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék nı         122 e Ft 
  dologi kiadás nı       224 e Ft 
  felhalmozási kiadás nı      117 e Ft 
 
7. alcím Családsegítı és gyermekjóléti szolgálat kiadási elıirányzata csökken 438 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás csökken       21 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék csökken       39 e Ft 
  dologi kiadás csökken      378 e Ft 
 

3. § 
 
Az R. 3/2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
IV. Cím Polgármesteri Hivatal kiadási elıirányzata nı   2.119 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás csökken  3.459 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék csökken     463 e Ft 
  dologi kiadás nı    5.852 e Ft 
  felhalmozási kiadás nı      189 e Ft 
 
V. Cím Mővelıdési Ház kiadási elıirányzata nı    1.338 e Ft 
ebbıl   személyi jellegő kiadás csökken     134 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék nı        12 e Ft 
  dologi kiadás nı    1.460 e Ft 
 
VI. Cím Könyvtár kiadási elıirányzata csökken       386 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás csökken         2 e Ft 
  dologi kiadás csökken      384 e Ft 
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VII. Cím Állattenyésztés kiadási elıirányzata nı       953 e Ft 
ebbıl  dologi kiadás nı       953 e Ft 
 
VIII. Cím Kisegítı mezıgazdasági szolgáltatás kiadási elıirányzata csökken 1.196 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás nı      601 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék csökken       116 e Ft 
  dologi kiadás csökken   1.681 e Ft 
 
IX. Üdültetés kiadási elıirányzata csökken          63 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás nı        36 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék nı        10 e Ft 
  dologi kiadás csökken      109 e Ft 
 
X. Cím Közutak, hidak, alagutak kiadási elıirányzata csökken  3.819 e Ft 
ebbıl  dologi kiadás csökken   3.819 e Ft 
 
XI. Cím Saját vagy bérelt ingatlanhasznosítás kiadási elıirányzata nı 1.086 e Ft 
ebbıl  felhalmozási kiadás nı      997 e Ft 

dologi kiadás nı         89 e Ft 
 
XII. Cím Város és községgazdálkodás kiadási elıirányzata nı  3.119 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás nı   2.501 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék nı      592 e Ft 
  dologi kiadás csökken      745 e Ft 
  felhalmozási kiadás nı      771 e Ft 
 
XV. Cím Közvilágítás kiadási elıirányzata csökken      712 e Ft 
ebbıl  dologi kiadás csökken      712 e Ft 
 
XVI. Cím Temetı-fenntartás kiadási elıirányzata csökken      413 e Ft 
ebbıl  dologi kiadás csökken      413 e Ft 
 
XVII. Cím Óvodai, iskola közétkeztetés kiadási elıirányzata csökken 1.816 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás csökken     688 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék csökken     162 e Ft 
  dologi kiadás csökken      966 e Ft 
 
XVIII. Cím vízkár elhárítás kiadási elıirányzata csökken      500 e Ft 
ebbıl  dologi kiadás csökken       500 e Ft 
 
 
XXVI. Cím Közcélú foglalkoztatás kiadási elıirányzata csökken   2.622 e Ft 
ebbıl  személyi jellegő kiadás csökken  2.321 e Ft 
  munkaadót terhelı járulék csökken     351 e Ft 
  dologi kiadás nı         50 e Ft 
 

4. § 
 
Az R. 3/3. melléklete az alábbiak szerint változik: 
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XXV. Cím Kiszombori Cigány Kisebbségi Önkorm. kiad. ei. nı        92 e Ft 
ebbıl  dologi kiadás nı         92 e Ft 
 

5. § 
 
A R. 3/4. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
XIX. Cím Szociálpolitikai juttatások elıirányzata változik 

1. Rendszeres szociális segély nı      1.369 e Ft 
2. Bérpótló juttatás csökken       2.099 e Ft 
3. Idıskorúak járadéka csökken         261 e Ft 
4. Ápolási díj nı        1.626 e Ft 
    munkaadót terhelı járulék nı         405 e Ft 
5. Lakásfenntartási támogatás csökken     1.063 e Ft 
6. Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás nı       365 e Ft 
7. Átmeneti segély idısek csökken         420 e Ft 
8. Temetési segély csökken          190 e Ft 
9. Köztemetés csökken          102 e Ft 
10. Közgyógyellátás csökken         414 e Ft 

 11. Szociálisan rászorultak kölcsöne nı        404 e Ft 
 12. Adósságkezelési támogatás csökken     2.500 e Ft 
 14. Óvodáztatási támogatás nı         240 e Ft 
 

6. § 
 
Az R. 3/5. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
XX. Cím Pénzeszközátadás változik 
2. Önkormányzati költségvetési szervnek nı            1 e Ft 
    - Makói Többcélú Kistérségi Társulás nı   1 e Ft 
  
3. Makó-Térségi Víziközmő Kft. csökken         205 e Ft 
 
4. Non-profit szervezetnek csökken       1.143 e Ft 
 - Víziközmő társulat csökken   1.220 e Ft  
 - Bursa ösztöndíj csökken         60 e Ft 
 - Hulladékgazdálkodási Társulás nı     133 e Ft 
 - Dél-alföldi Reg. Környezetvédelmi Társ. nı        4 e Ft 
 

7. § 
 
Az R. 3/6. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
XXII. Cím Kiemelt felújítási kiadások 

1. EU-s programok keretében megvalósult felújítások 
- Sportcsarnok komplex energiatakarékossági fejlesztése nı 20.884 e Ft 

 
8. § 

 
Az R. 3/7. melléklete az alábbiak szerint változik: 
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1. EU-s programok keretében megvalósult felújítások 
- TIOP 1.1.1-07/1 informatikai beszerzés nı      135 e Ft 
- Rendezvénysátor beszerzés nı     2.880 e Ft 

 
9. § 

 
Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
Tartalék feladatonkénti megosztása változik: 

2. Általános tartalék nı       51.091 e Ft 
 

10. § 
 

Ez a rendelet 2011. december 31. napján lép hatályba. 
 

Szegvári Ernıné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyzı 

 
 
- A Vagyonrendelet felülvizsgálata 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyzı 
 
/Az elıterjesztés, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap és indokolás és a forgalomképtelen 
vagyontárgyak listája a jegyzıkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A Vagyonrendelet felülvizsgálata a következı elıterjesztés. 
Kérem jegyzı urat, pár szóban tájékoztassa a testületet. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: Elég részletesen ki van fejtve az írásos elıterjesztésben. A február 
29-i dátum abban az esetben érdekes, hogyha bármely vagyonelemet nemzetgazdasági 
szempontból kiemelt jelentıségő nemzeti vagyonná kíván minısíteni a testület, akkor eddig 
az idıpontig rendeletet kell alkotnia. Az új kategóriákat célszerő bevezetni, illetve elsı körben 
felülvizsgálni a Vagyonrendeletet. Valószínőleg majd egy teljesen új rendeletet kellene 
készíteni. Az álláspont az, hogy legalább ezt a szintő módosítást el kellene végezni. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köszönjük. A vagyontörvénybıl lehet azt is megtudni, 
hogyha az önkormányzat ingatlant adna el, akkor elsınek fel kellene ajánlani az államnak. 
Lakás eladás esetén az elıvásárlási jog az államot második helyen illeti meg. Elıször a bérlıt 
illeti meg és utána, ha a bérlı nem igényli, akkor lép be az állam. Ez nem azt jelenti, hogy 
meg is veszi az állam, de minden eladás elıtt ezt végig kell vinni. Vigyázni kell az 
ingyenességre, a feladat átadásokra, mikor lehet átadni használatra, ingyenességrıl szó sem 
lehet. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Szekeres Krisztián képviselı: A helyi közutak és mőtárgyaik az önkormányzat kizárólagos 
tulajdonát képezik. Gondolom, ez nem azt jelenti, hogy automatikusan bekerülnek a helyi 
önkormányzatokhoz a más tulajdonában lévı helyi közutak? 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: Közútról van szó, nem magánútról vagy országos útról.  
 
Szekeres Krisztián képviselı: Az Óbébai utcának, egy része nem az önkormányzaté. 
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Szegvári Ernıné polgármester: Az a Magyar Államé és a Közútkezelı kezeli, az országos 
közút. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: A helyi közút, köztér, közpark eddig is az önkormányzat 
forgalomképtelen törzsvagyonának részét képezte.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Egyéb kérdés? Aki egyetért a vagyonrendelet módosításával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 5/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 
5/2012.(II. 29.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 
7/2006.(II. 28.) KKÖT rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a nemzeti vagyonról 
szóló 2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 6. pontjában és 18. § (1) bekezdésében 
kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés e) pontjában, 
valamint a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 1. § (6) bekezdés b) 
pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következıket rendeli el: 
 

1. § 
Az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) 
KKÖT rendelet (a továbbiakban: R.) 1. § (1) bekezdésében szereplı a „Község” szövegrész 
helyébe a „Nagyközség” szöveg lép. 
 

2. § 
 
Az R. 2. § (1) és (5) bekezdésében szereplı a „vállalkozói” szövegrész helyébe az „üzleti” 

szöveg lép. 
 

3. § 
 
Az R. 1 § (2) és 4. § (3) bekezdésében, valamint 11. § c) pontjában szereplı a „gazdasági és 

közhasznú” szövegrész helyébe a „gazdasági” szöveg lép. 
 

4. § 
 
Hatályát veszti az R. 9. § (1) bekezdése. 
 

5. §  
 

Ez a rendelet a kihirdetése napját követı napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernıné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyzı 
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- Közfoglalkoztatás 2012. 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Közfoglalkoztatás 2012. a következı elıterjesztés. 70 fıt 
fogunk összesen foglalkoztatni, 2, illetve 3 hónapos idıszakra. A nyári idıszakban még 10 fıt 
tudunk alkalmazni a parlagfő-mentesítési pályázat kapcsán, kérhetünk foglalkoztatásra 
támogatást. Elindul március 1-jén a START-program. Munkavezetıt kértünk 3 fıt, ebbıl 
jelenleg 1 fı van betöltve. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 37/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Közfoglalkoztatás 2012. 
 
37/2012.(II. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megismerte és megtárgyalta 
a közfoglalkoztatás 2012. tárgyú elıterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete hozzájárul a 2012. február 9. 
napjától 2012. december 31. napjáig tartó idıtartamra a 70 fı hosszú idıtartamú 
közfoglalkoztatott alkalmazásához, az Önkormányzat kötelezıen ellátandó, illetve önként 
vállalt a lakosságot vagy települést érintı feladatok elvégzésére. 
 
A Képviselı-testület felhatalmazza Szegvári Ernıné polgármestert a pályázattal kapcsolatos 
nyilatkozatok megtételére, a pályázat benyújtására, a szükséges aláírásokra, valamint a 
pályázati önrész összegét (bruttó: 2.771 e Ft) a 2012. évi költségvetésében eredeti 
elıirányzatában biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 

- Csongrád Megyei Kormányhivatal Munkaügyi Központ Makói Kirendeltsége 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Az EESZI Szervezeti és Mőködési Szabályzatának módosítása fenntartói jóváhagyása 
Elıadók: Szegvári Ernıné  Dr. Kárpáti Tibor Kunné Horváth Izabella 
      polgármester   jegyzı       intézményvezetı 
 
/Az elıterjesztés, a határozati javaslat és az egységes SzMSz a jegyzıkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Az EESZI Szervezeti és Mőködési Szabályzatának 
módosítása fenntartói jóváhagyása. A módosítás azért volt szükséges, mert pontatlanul voltak 
szabályozva követendı elıírások, ezek akkor kerültek elsısorban látókörünkbe, amikor a 



 20 

vezetı-helyettesi és különbözı szakmai vezetést érintı pótlékok igénye merült fel. El is 
készítette Dr. Suba Rita. Van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezetı: Nincs. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Az intézményt érintıen el szeretném mondani, mivel a 
legutóbbi testületi ülésen szóba került a védınık helyzete. A védınık 1,5 álláshelynyi 
feladattal bírnak. Megnéztük a finanszírozást, lehetne csökkenteni, de az alapdíj is 
csökkentésre kerülne. Ha már az alapdíjat is erre a 1,5 álláshelyre csökkentjük, akkor nem 
biztos, hogy jól járunk, ráadásul visszaállítani majd a 2 teljes körzetet nagyon nehézkessé 
válhat. Most úgy van szabályozva, hogy az egyik védını az intézményvezetı helyettese, ezt 
elvállalta. Javaslom, hogy ne csökkentsük a védınık munkaidejét. Ezzel tudnak segíteni az 
intézményvezetı munkájában és továbbra is 8 órában dolgoznának. Ezt kiegészítésül 
mondtam el. Kérdés? Aki egyetért a Szervezeti és Mőködési Szabályzat módosításával, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 38/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény Szervezeti és Mőködési 
Szabályzata módosításának fenntartói jóváhagyása 
 
38/2012. (II. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény (a továbbiakban: EESZI) Szervezeti és Mőködési 
Szabályzata módosítása fenntartói jóváhagyása tárgyú elıterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete az Egyesített Egészségügyi 
és Szociális Intézmény (a továbbiakban: EESZI) a 304/2011.(X. 18.) KNÖT határozattal 
jóváhagyott Szervezeti és Mőködési Szabályzata ( a továbbiakban: SzMSz) módosítását a 
szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92/B. §-ban 
biztosított fenntartói jogkörében eljárva - a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. 
§ (1) bekezdése szerint normatív határozattal - az alábbiak szerinti tartalommal jóváhagyja: 
 
1./ Az SzMSz I. fejezet az alábbi 1.6. „Az intézmény vezetése” ponttal egészül ki, egyidejőleg 
a fejezet eredeti 1.6. pontja számozása 1.7.-re, az 1.7. számozása 1.8-ra,  az 1.8. számozása 
1.9. számozás módosul:  
„ 1.6.Az intézmény vezetése  
1.6.1. Az EESZI vezetı  
 
Az intézményvezetıt nyilvános pályázat útján, a Képviselı-testület nevezi ki a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 10. § (1) bekezdése, valamint a 
közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény 23. § elıírásai szerint.  A 
kinevezés elıtt ki kell kérni Ferencszállás Községi Önkormányzat Képviselı-testülete és 
Klárafalva Községi Önkormányzat Képviselı-testülete véleményét a Ttv. 8. § (2) bekezdése 
alapján. 
A közalkalmazottak jogállásáról szóló törvényben, valamint a 15/1998.(IV. 30.) NM 
rendeletben és a 1/2000.(I. 7.) SzCsM. rendeletben foglalt elıírásoknak megfelelı 
intézményvezetı. 
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1.6.1. EESZI vezetı 
 

• Az intézményt az EESZI vezetı vezeti. 
• Felelıs az intézményben folyó szakmai munkáért és mőködéséért. 
• Folyamatosan tanulmányozza az új gondozási módszereket. 
• Elkészíti a Szervezeti és Mőködési Szabályzatot, egyéb szabályzatait, például a 

Házirendet, az intézmény dolgozóinak munkaköri leírását, képzési és továbbképzési 
tervét. 

• Ellátja a munkáltatói jogokat. 
• Jóváhagyja az éves gondozási, foglalkoztatási tervet. 
• Ellátja az intézmény képviseletét a felettes szervek, a társszervek, a társadalmi 

szervezetek és a sajtó irányában. 
• Elkészíti ill. elkészítteti az intézmény mőködésével kapcsolatos beszámolókat. 
• Felelıs a hatáskörébe utalt feladatok végrehajtásáért. 
• Felelıs a szakmai és gazdasági jellegő jogszabályok, belsı szabályzatok betartatásáért 

és betartásáért. 
• Felelıs a munkáltatói intézkedések szakszerőségéért, a költségvetési elıirányzatok és 

a bérkeret betartásáért.  
• Felelıs az intézmény keretében lévı vagyontárgyak rendeltetésszerő használatáért, az 

alapító okiratban elıírt tevékenységének jogszabályban meghatározott 
követelményeknek megfelelı ellátásáért. 

• Gondoskodik a munka és tőzvédelmi feladatok végrehajtásáról és ellenırzi azok 
elvégzését az intézmény egész területén. 

• Vezeti a dolgozók szabadság-nyilvántartását. 
• Ellenırzi a házirendek betartását. 
• Ellenırzi a jogszabályok és belsı szabályzatok elıírásainak betartását. 
• Kivizsgálja a bejelentéseket, panaszokat, megteszi a szükséges intézkedéseket, 

különös tekintettel az etikai szabályokra. 
• Képviseli az intézményt külsı szervek elıtt. 
• Biztosítja az orvos utasításai alapján a heveny és idült betegek ellátását. 
• Irányítja a gyógyszerek beszerzését és orvosi utasítás alapján a betegek 

gyógykezelését, 
• Megszervezi a gondozottak szőrıvizsgálatát. 
• Szervezi a dolgozók idıszakos egészségügyi vizsgálatait. 
• Tartós távolléte esetén, az általa megbízott személy – a területi védını - látja el a 

faladatait. 
• Kapcsolatot tart az intézetben elhelyezettek gyógykezelésében résztvevı orvosokkal, 

szakorvosokkal és gyógyintézetekkel.” 
 
2./ Az SzMSz I. fejezete az alábbi 1.10 ponttal egészül ki:  
„.1.10. A vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség 

 
A nyilatkozattételi kötelezettséggel érintett munkakörök meghatározása a közalkalmazottak 
vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettségével kapcsolatos kérdéseket a 2007. évi CLII. törvény (a 
továbbiakban: Vnytv.) rendelkezései szabályozzák. 
Vagyonnyilatkozat-tételre kötelezettek a Vnytv. 3. § (1) bekezdésének c) pontja alapján az 
alábbi munkakörökben foglalkoztatott közalkalmazottak: 
   - intézményvezetı 
   - intézményvezetı helyettesítésével megbízott személy 
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  - élelmezésvezetı  
  - fogorvosi asszisztens  

 
A nyilatkozattételi kötelezettség teljesítése 
 Elızetes vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség: A nyilatkozatot a közalkalmazotti 
jogviszony megfelelı munkakörre történı létesítése elıtt, vagy olyan feladat ellátásával 
történı megbízás elıtt kell teljesíteni.  
Idıszakosan esedékes vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség: kétévenként kell teljesíteni, az 
esedékesség évében június 30-ig 
 
 Utólagos vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség: abban az esetben, ha az érintettnek 
megszőnik a beosztása, feladatköre. A megszőnést követı 30 napon belül 
vagyonnyilatkozatot köteles tenni. Nem kell megismételni, ha úgy változik meg a beosztása, 
munkaköre a közalkalmazottnak, ha ismét nyilatkozattételi kötelezettségnek kellene eleget 
tennie. 
 
A vagyonnyilatkozat –tételi kötelezettség elmaradásának jogkövetkezményei 
 A vagyonnyilatkozat teljesítéséig nem adható ki az a megbízás, illetıleg nem 
létesíthetı az a közalkalmazotti jogviszony vagy más foglalkoztatási jogviszony amelynél a 
vagyonnyilatkozat-tétel kötelezı. 
 Az, aki megtagadja a vagyonnyilatkozat tételi kötelezettségének teljesítését, nem 
foglalkoztatható tovább. Ez a tény megalapozza a vezetıi megbízás visszavonást, és a 
megszőnéstıl számított három évig nem létesíthetı közalkalmazotti jogviszony, illetve 
részére nem adható ki vezetıi megbízás. 
 
A vagyonnyilatkozatok kezelése és a meghallgatás szabályai: 
A vagyonnyilatkozatok kezelésére és a meghallgatás szabályaira külön szabályzat kerül 
kiadásra.” 
 
3./ Az SzMSz II. fejezetében a „2.5. 2. pont Nappali ellátást vezetı” és a „2.6. A 
vagyonnyilatkozat-tétel kötelezettség”  pontok és szövegrész törlésre kerül. 
 
4./ Jelen határozat 1-3./ pontjaiban foglalt módosításokra figyelemmel az SzMSz II. fejezet 
eredeti 2.7. pontja, a 2.8. pontja számozása 2.5.pontra és 2.6. pontra módosul, egyidejőleg a 
2.7. pontban szereplı „intézet” szövegrész helyébe az „intézmény” szöveg kerül. 
 
5./ A helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (5) bekezdése alapján, 
mint a képviselı-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon közzé kell tenni a 
polgármesteri hivatal hirdetıtábláján történı kihelyezéssel. 
 
Az EESZI jóváhagyott  és egységes szerkezetbe foglalt Szervezeti és Mőködési Szabályzata  
jelen határozat mellékletét képezi.  
 
Errıl értesül:  

- Kunné Horváth Izabella EESZI vezetı 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- irattár 
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- Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói 
intézkedések körében házirend és megállapodás-minták módosításának jóváhagyása 
Elıadók: Szegvári Ernıné  Dr. Kárpáti Tibor Kunné Horváth Izabella 
      polgármester   jegyzı       intézményvezetı 
 
/Az elıterjesztés, a határozati javaslat, a házirend és a megállapodások jegyzıkönyv 8. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A következı elıterjesztés az Egyesített Egészségügyi és 
Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói intézkedések körében házirend és 
megállapodás-minták módosításának jóváhagyása. A Kormányhivatal jelezte, hogy azok az 
anyagok, amelyek bekerültek az utóbbi testületi ülést követıen ismételt módosításra 
szorulnak. Intézményvezetı asszony elkészítette, le is egyeztette a Kormányhivatal 
illetékesével. Ez egységes szerkezetben is elkészült. Kérdezem intézményvezetı asszonyt, 
van-e szóbeli kiegészítése ezzel a módosítással kapcsolatban?  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Nincs. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Kérdés? Amennyiben nincs kérdés, aki elfogadja a 
módosításokat, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 39/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói 
intézkedések körében házirend és megállapodás-minták módosításának jóváhagyása 
 
39/2012. (II. 28. ) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény intézményvezetıje által készített 
elıterjesztést az intézménynek a Csongrád Megyei Kormányhivatal által az EESZI 
utóellenırzése során az Sz02/481-29/2011. számon kiadott felhívásában foglaltak teljes körő 
végrehajtása érdekében kiadott VI-C-001/254-1/2012. számú felhívására tett intézkedéseirıl 
és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a szociális igazgatásról és 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92/B. § c) pontjában biztosított fenntartói 
jogkörében eljárva, a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (1) bekezdése 
szerinti normatív határozattal az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény (6775 
Kiszombor, Szegedi u. 2.) az Idısek klubjára vonatkozó, a 16/2012.(I. 31.) KNÖT 
határozatával jóváhagyott házirend és az átmeneti elhelyezést nyújtó intézmény, nappali 
ellátás-idısek klubja, étkeztetés, valamint házi segítségnyújtás igénybevételével kapcsolatos 
megállapodás-minták módosítását és kiegészítését a mellékletek szerinti tartalommal – a 
módosításokkal egységes szerkezetben - jóváhagyja. 
 
2. A határozat 1. pontjával jóváhagyott házirend és megállapodás-minták jelen határozat 
mellékletét képezik. 
 



 24 

3. A helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (5) bekezdése alapján, mint 
a képviselı-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon közzé kell tenni a 
polgármesteri hivatal hirdetıtábláján történı kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül:  

- Kunné Horváth Izabella intézményvezetı 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
 
 
- Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény idıskorúak átmeneti 
gondozóházában elhelyezett személyek végleges elhelyezésével kapcsolatos fenntartói 
iránymutatás 
Elıadók: Szegvári Ernıné  Dr. Kárpáti Tibor Kunné Horváth Izabella 
      polgármester   jegyzı       intézményvezetı 
 
/Az intézkedési ütemterv és az intézkedési terv a jegyzıkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A következı döntési javaslat az intézkedési terv. Kértük az 
intézményvezetıt, hogy készítsen intézkedési tervet az intézménnyel kapcsolatban. El is 
készítette, de utána Dr. Suba Rita is készített egy intézkedési tervet, mert amikor beérkezett az 
anyag azon a délutánon nem tudtunk konzultálni intézményvezetı asszonnyal, hogyan kellett 
volna ezt az anyagot elkészítenie. Van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Valójában az intézkedési ütemterv egy 
tájékoztató az átmeneti otthonnal kapcsolatos teendıkrıl, annak megszüntetésével kapcsolatos 
dolgokról. Ezt inkább annak szántam, ugyanis gondolom, a testület mai ülésén fogja 
konkrétan kimondani az idıpontot a szolgáltatási szakfeladat megszőnésével kapcsolatban. Ez 
az idıpont befolyásolja a lakók elhelyezését más intézménybe. Az ütemterv elkészítése óta is 
vannak változások, mert napról-napra változik a helyzet. A jogszabály azt teszi az elsı és 
legfontosabb helyre, amikor egy ilyen intézmény megszőnik, akkor a bent lakók megfelelı 
elhelyezésérıl gondoskodni kell, illetve a további ellátásuk megoldásáról. Nem egyszerő a 
helyzet, mert a Csongrád megyei intézmények, a bentlakásos otthonok mindenhol telt házzal 
mőködnek. Nem tudnak ellátottakat fogadni csak elhalálozás esetén, és nem tudják azt 
mondani, hogy június 30-ig 1 vagy 2 ellátottat át tudnak venni tılünk. Akik a szegedi 
hozzátartozóikhoz szerettek volna közelebb kerülni, egyáltalán nincs rá lehetıségük, hogy 
szegedi otthonba kerüljenek, még átmeneti otthonban történı elhelyezésükkel próbálkozom. 
Ez lenne az egyik, ami nem egyszerő és nem gondoltam, hogy soron kívüli elhelyezéssel sem 
fog mőködni a dolog. Jelen pillanatban 9 lakónk van és az utóbbi testületi ülés óta is történt a 
létszámban változás. 9 fıbıl 1 ellátottnak meghosszabbításra került szakorvosi javaslat 
alapján június 30-ig az ellátása, 1 fınek a felvétele csak június 30-ig szól. A valós intézkedési 
terv, ami a hivatal részérıl készült, úgy beszéltük meg, hogy az abban foglaltakhoz próbáljuk 
tartani magunkat, de a határidıket rugalmasan kezeljük, iránymutatásként szolgál.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: Az a különbség, hogy most a testület az intézkedési ütemtervet 
fogadja el önmagában, vagy kimondja, hogy ezzel a dátummal megszünteti ezt az ellátási 
formát, és mellette elfogadja az intézkedési tervet. Két lehetıség van, az egyik egy 
képlékenyebb dolog, a másik egy konkrét. 



 25 

Szegvári Ernıné polgármester: A képlékenyebb változatot javasolnám, mert ha most 
kimondjuk a megszüntetést és elküldjük a különbözı kormányhivatali szervekhez, a mőködési 
engedélyünket megszüntetik, és gyakorlatilag még itt maradhatnak idısek, és normatív 
támogatást sem tudunk elszámolni. Meg kell nézni a házirendekben és egyéb intézményi 
megállapodásokban, hogyan van szabályozva az intézményi ellátottak jogviszonya megszőnés 
estén. Nagyon hosszasan a megszőntetést elhúzni nem lehet, mert átmeneti otthonról van szó, 
nem egy bentlakásosról. Az intézkedési ütemtervben is van sok érdekes dolog, például az 
egyik új lakó vonatkozásában: a hozzátartozóval megbeszélni az új helyzetet. Az ellátott már 
úgy került az otthonba, hogy túl voltunk a testületi ülésen, tudtuk, hogy az intézményen belül 
az átmeneti elhelyezés egy megszőnı ellátási forma és mégis benne van, hogy az „új 
helyzetet”. Ezt nem is értem, hiszen csak ideiglenes elhelyezést kapott. Óvatosabban 
kezelném ezt a dolgot, természetesen oly módon, hogy az elhelyezések ügyét valószínőleg a 
hivatalon belül is kezelni fogjuk. Megnézzük, hol milyen elhelyezéseket, hogyan tudnánk 
biztosítani és mi ennek az egész helyzetnek a megoldása. Voltak már ilyen megszüntetések 
más településeken, nagyon szépen végig tudták vinni, nálunk most úgy tőnik, hogy elég sok 
probléma mutatkozik. Csanádpalotán jártunk, ott 17 fıs otthon van, egy másik épületben 
mőködik a nappali ellátás, nagyon szépen mőködik, 50 fıt tudnak elszámolni a normatív 
támogatáshoz. 
 
Gazsi Gábor képviselı: Adtak ötletet, amit át tudunk ültetni? Az lehet az oka, hogy van két 
különálló épület? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Biztos, hogy addig nem lehet a nappalit fejleszteni, amíg 
nincs helyünk. Jelen pillanatban ott kicsi a hely. Biztos, hogy ez is egy probléma. 
Csanádpalotán mindenre ott kell jelentkezni, majdnem a mővelıdési ház idıseket érintı 
feladatkörét odatelepítették, nagyon helyesen. Ha megszőnik az átmeneti elhelyezés, egy 
szép, kellemes intézményt, környezetet lehetne kialakítani, akkor már ott lehetne tartani a 
Nıklub összejöveteleit, a Honismereti Kör tagjai is ott találkozhatnának, hiszen nagyon 
aktívak, mindenben részt vesznek. Biztos, hogy igényelne az épület egy kis felújítást, 
falbontást, esetleg egy olyan konyha kialakítását, ahol süthetnének is. Egy teljesen más 
légkörő intézményt kellene kialakítani. 10 fıt számolunk el, 80.000,- Ft-ot adnak 1 fı után, 
így összesen 800.000,- Ft-ot, ehhez a klubhoz a jogszabályi elıírások szerint szükség lenne 
egy klubvezetıre és egy szociális alkalmazottra. 800.0000,- Ft-ból nem tudunk még plusz 2 
fıt alkalmazni. Arra kell törekedni, hogy az egyensúlyt találják meg, akkor tudnak dolgozni, 
ha minél többen bejárnak. Csanádpalotán 2 fı házigondozó van. A jogszabály alapján 9 fıt 
lehet 1 házigondozóra elszámolni, itt mind a kettı személyre el volt 9 – 9 fı számolva. 
Kiszomboron 2 fıállású gondozó van, összesen 8 fıt tudtunk elszámolni. Valamit nagyon 
rosszul csinálunk. Azt elfogadom, hogy több a gondozott, mint amit el lehet számolni 
normatív támogatáshoz. Szerintem 1 gondozó nem 9 fıt, hanem legalább 20 fıt el kell lásson 
ahhoz, hogy 9 fıt el tudjanak számolni. Mindenki azt mondja a házigondozásról, ha jól van 
végezve, akkor legalább fenntartja az ellátási formát. Ez a dolgozóknak, az idıseknek és az 
önkormányzatnak is érdeke. Ezután még utána kell nézni, vissza kell rá térni, hogyan 
csinálják a nyilvántartást.  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Nem olyan nagyon nagy nehézségnek látom az 
átmeneti elhelyezés megszüntetését, csak nem gondoltam volna, hogy a fogadás a másik 
oldalról ilyen nehézkesen fog menni, de menni fog, csak egyik intézményvezetı sem meri 
felvállalni azt, hogy idıpontra tud biztosítani helyet. Biztos, hogy folyamatában menni fognak 
az elhelyezések. Úgy tudom elképzelni, ahogy üresednek meg a helyek, úgy fognak a lakók 
elkerülni. 
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Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezetı: A június 30.-ai idıpontot kellene a testületnek 
megerısítenie, illetve kérjen menetközben tájékoztatást az intézményvezetıtıl, hogyan áll az 
elhelyezési ütemezés. A mostani intézkedési tervet, mint a várható feladatok összefoglalását, 
határidık nélkül, tájékoztatásként fogadja el a testület, és amikor látjuk, hogyan áll június 30-
hoz képest az idısek elhelyezése, a konkrétumokra akkor térjenek vissza. Az idısek 
elhelyezésére vonatkozó mostani tájékoztatását, az intézkedési ütemtervet is fogadja el a 
testület, hiszen az egy állapotról történı tájékoztatás volt az intézményvezetı részérıl.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy továbbra is 2012. június 30-ig 
vehetı fel új ellátott, illetve folyamatos tájékoztatást kérünk az intézményvezetıtıl a végleges 
elhelyezések alakulásáról, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 40/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény idıskorúak átmeneti 
gondozóházában elhelyezett személyek végleges elhelyezésével kapcsolatos fenntartói 
iránymutatás 
 
40/2012.(II. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény idıskorúak átmeneti gondozóházával kapcsolatban 
hozott fenntartói intézkedések tárgyú 17/2012.(I. 31.) KNÖT határozatában foglaltakat - 
miszerint az idıskorúak átmeneti gondozóházába az intézményvezetı csak 2012. június 30. 
napjáig vehet fel új ellátottakat – megerısíti.  
 
2. A Képviselı-testület az 1. pontban meghatározott intézkedésével összefüggésben az 
idıskorúak végleges elhelyezésével kapcsolatos iránymutatásaként felhívja az 
intézményvezetıt arra, hogy az ellátást igénybe vevı idıskorú személyek végleges 
elhelyezésénél a 2012. június 30. napját vegye irányadónak. 
 
3. A Képviselı-testület felhívja az intézményvezetıt, hogy az idıskorú ellátott személyek 
végleges elhelyezése érdekében – az irányadó határidıre tekintettel - tegyen meg minden 
szükséges intézkedést, vegye fel a kapcsolatot az elhelyezéseknél az ellátásra megfelelı 
intézményekkel, a végleges elhelyezések megnyugtató rendezése érdekében tájékoztassa mind 
az elhelyezésre váró személyeket, mind hozzátartozóikat a számba jöhetı megoldásokról, 
törekedjen az együttmőködésre, szükség esetén a kompromisszumra.  
 
4. A Képviselı-testület felkéri az intézményvezetıt, hogy az idısek átmeneti gondozóházában 
ellátott személyek végleges elhelyezésérıl a megjelölt határidı lejártáig a Képviselı-testület 
soros ülésein adjon tájékoztatást. 
 
Határozatról értesül: 

- Kunné Horváth Izabella intézményvezetı 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
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Szegvári Ernıné polgármester: Aki elfogadja a tájékoztatást és az intézkedési tervet, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 41/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató az EESZI intézményvezetıjének a 17/2012. (I. 31.) KNÖT határozat 
végrehajtásával kapcsolatosan tett intézkedéseirıl, valamint az átmeneti elhelyezést nyújtó 
(Idısek Otthona) feladatellátással kapcsolatos átszervezési feladatok végrehajtására és 
ütemezésére készült intézkedési tervrıl  
 
41/2012. (II. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megismerte és tudomásul 
vette az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény intézményvezetıje által készített 
tájékoztatót az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói 
intézkedésekrıl szóló 17/2012. (I. 31.) KNÖT határozatban foglaltak végrehajtására tett 
intézkedéseirıl.  
A Tájékoztató a határozat 1. számú mellékletét képezi. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta és elfogadta 
az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménynek az átmeneti elhelyezést nyújtó (Idısek 
Otthona) feladatellátással kapcsolatos átszervezési feladatok végrehajtására és ütemezésére 
készült Intézkedési Tervrıl készült tájékoztatóját. 
 
Az Intézkedési Tervrıl készült tájékoztató a határozat 2. számú mellékletét képezi. 
 
Határozatról értesül: 

- Kunné Horváth Izabella intézményvezetı 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Felterjesztés – a bölcsıdék, mint a gyermekek napközbeni ellátását biztosító intézmény 
megırzésével, fenntartásával kapcsolatos szakmai-ágazati prioritások meghatározása 
tárgyában 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Felterjesztés – a bölcsıdék, mint a gyermekek napközbeni 
ellátását biztosító intézmény megırzésével, fenntartásával kapcsolatos szakmai-ágazati 
prioritások meghatározása tárgyában. Az önkormányzati törvény módosul, az új 
szabályozások folyamatosan lépnek hatályba és 2013-tól azokat a feladatokat fogják 
finanszírozni, ami az adott önkormányzatnak kötelezı. Esetünkben a bölcsıde nem kötelezı 
feladat, mert 10.000 fı alatti település vagyunk. Ugyanakkor az önkormányzati törvényben 
van egy olyan rész, hogy amit az állam prioritásként javasol kezelni, azokat is támogatni 
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fogja, normatívával. Múlt héten Szegeden a Takarékszövetkezet által szervezett tájékoztatón 
rákérdeztem, és azt mondta az elıadó, hogy a szakminisztériumok fogják a prioritásokat 
elıkészíteni és minden az adott szakminisztériumhoz fog tartozni. Nagyon fontos lenne az 
önkormányzatnak, a szülıknek, a családoknak, hogy prioritásként kezeljék a bölcsıdét. Jelen 
pillanatban van még felterjesztési jogunk, ami szintén ki fog kerülni az önkormányzati 
törvénybıl. Azt javaslom, hogy küldjük el a felterjesztést, felhívjuk a figyelmet arra, hogy a 
bölcsıde további mőködése milyen fontos ez a családok ellátása, a nık munkavállalása és a 
foglalkoztatás szempontjából. A Nemzeti Erıforrás Minisztériumba, a Közigazgatási 
Minisztériumba, a Belügyminisztériumba, Tállai András önkormányzati államtitkárnak, az 
országgyőlési képviselınknek, a Kormányhivatal vezetıjének küldenénk el, de ezzel a 
testületnek egyet kell értenie. Ezt az egyet tudjuk a bölcsıdénk ügyében tenni. Felhívjuk a 
figyelmet arra, hogy milyen gondok vannak egy 10.000 fı alatti településen a bölcsıdével és 
a 3 év alatti gyermekek ellátásával kapcsolatban. Vélemény?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Nagyon fontos dolog és élni kell a lehetıséggel. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki egyetért a felterjesztéssel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 42/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Felterjesztés – a bölcsıdék, mint a gyermekek napközbeni ellátását biztosító 
intézmény megırzésével, fenntartásával kapcsolatos szakmai-ágazati prioritások 
meghatározása tárgyában 
 
42/2012. (II. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a helyi önkormányzatokról 
szóló 1990. évi LXV. törvény 101. § (1) bekezdés b) pontjában biztosított jogkörében eljárva  

 
felterjesztési jogával él 

 
Dr. Réthelyi Miklós miniszterhez, a Nemzeti Erıforrás Minisztérium vezetıjéhez, 
 
Dr. Navracsics Tibor miniszterhez, a Közigazgatási és Igazságügyi Minisztérium vezetıjéhez,  
 
valamint  
 
Dr. Pintér Sándor miniszterhez, a Belügyminisztérium vezetıjéhez,  
 
melyben javaslatot tesz arra és kéri azt, hogy a minisztériumok feladat- és hatáskörükben a 
szakmai-ágazati prioritások meghatározásánál a jövıben kezeljék kiemelten a bölcsıdék 
helyzetét, mint a gyermekek napközbeni ellátását biztosító intézmény megırzését, fenntartását 
a tízezer fınél alacsonyabb állandó lakost számláló települések tekintetében is, ahol önként 
vállalt feladatként, a fenntartási és mőködtetési nehézségek ellenére, küszködve, a 
költségvetésben rendelkezésre álló forrásokat erın felül mozgósítva is mőködtetik még ezt az 
ellátási formát a település népesség-megtartásáért, annak érdekében, hogy a szülık 
biztonságos helyen tudják gyermekeiket és a család fenntartásához munkát vállalhassanak, 
továbbá, mert ez az intézményben dolgozók részérıl munkahelyet jelent.  
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A bölcsıdék helyzete jelenjen meg kiemelt prioritásként valamennyi érintett minisztérium 
programjában és hangolják össze a bölcsıde mőködtetése és fenntartása terén feladataikat, 
kerüljön támogatásra valamennyi minisztérium programjában az, ha a kötelezı feladatellátás 
mellett egy település önként vállalt feladatként biztosítja a bölcsıde mőködtetését.  
 
A Képviselı-testület felhatalmazza Szegvári Ernıné polgármestert, hogy a fenti tárgyú 
felterjesztést terjessze fel az illetékes miniszterekhez és a Csongrád Megyei Kormányhivatal 
Kormánymegbízottját, valamint a térség országgyőlési képviselıjét a felterjesztés tartalmáról 
tájékoztassa. 
 

Errıl értesül: 

1. Nemzeti Erıforrás Minisztérium - Dr. Réthelyi Miklós miniszter 
2. Közigazgatási és Igazságügyi Minisztérium - Dr. Navracsics Tibor miniszter  
3. Belügyminisztérium - Dr. Pintér Sándor miniszter   
4. Belügyminisztérium - Tállai András önkormányzati államtitkár   
5. Csongrád Megyei Kormányhivatal – B. Nagy László kormánymegbízott 
6. Mágori Józsefné országgyőlési képviselı 
7. Szegvári Ernıné polgármester 
8. Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
9. Irattár 

 
 
- Hulladékgazdálkodási terv felülvizsgálata 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyzı 
 
/Az elıterjesztés, a határozati javaslat és a megkeresés a jegyzıkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Hulladékgazdálkodási terv felülvizsgálata a következı 
elıterjesztés. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a hulladékgazdálkodási terv 
felülvizsgálatával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 43/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Hulladékgazdálkodási terv felülvizsgálata 
 
43/2012.(II. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megismerte a Szegedi 
Környezetgazdálkodási Nonprofit Kft. (6728 Szeged, Városgazda sor 1.) megkeresését, 
melyben 45.000,-Ft + Áfa vállalási összeg ellenében felajánlotta a meglévı 
Hulladékgazdálkodási Terv felülvizsgálatát, módosítását, a szükséges beszámoló elkészítését 
és az alábbi döntést hozta:   
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a Szegedi Regionális 
Hulladékgazdálkodási Program tagjaként elfogadja a Szegedi Környezetgazdálkodási 
Nonprofit Kft. (6728 Szeged, Városgazda sor 1.) ajánlatát és megbízza, hogy 45.000,-Ft + 
Áfa vállalási összeg ellenében végezze el a Hulladékgazdálkodási Terv felülvizsgálatát, 
módosítását, és készítse el a szükséges beszámolót. 
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A Képviselı-testület a megbízási díjat a 2012. évi költségvetésében eredeti elıirányzatként 
biztosítja.  
 
A Képviselı-testület felhatalmazza Szegvári Ernıné polgármestert a megbízási szerzıdés 
aláírására. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegedi Környezetgazdálkodási Nonprofit Kft. 6728 Szeged, Városgazda sor 1. 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- irattár 
 
 
- A Kiszombor, külterület 05416/20 hrsz.-ú kivett mővelési ágú szemétlerakó telep 
ingatlanra használati jog alapítása 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyzı 
 
/Az elıterjesztés, a határozati javaslat, a megkeresés és a szerzıdés-tervezet a jegyzıkönyv 12. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A Kiszombor, külterület 05416/20 hrsz.-ú kivett mővelési 
ágú szemétlerakó telep ingatlanra használati jog alapítása. A Vagyonrendeletet és a 
Vagyontörvényt nem sérti. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 44/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor, külterület 05416/20. hrsz-ú kivett mővelési ágú szemétlerakó telep 
ingatlanra használati jog alapítása 
 
44/2012.(II. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
05416/20. hrsz-ú kivett mővelési ágú „szemétlerakó telep” ingatlanra használati jog alapítása 
tárgyú, a Szegedi Környezetgazdálkodási Nonprofit Kft. megbízottja által benyújtott 
megkeresésrıl szóló elıterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete az önkormányzati tulajdonú, 
Kiszombor, külterület 05416/20. hrsz. alatti 1922 m2 alapterülető, kivett mővelési ágú 
„szemétlerakó telep” ingatlanra vonatkozó, a Szegedi Környezetgazdálkodási Nonprofit Kft.-
t, mint jogosultat megilletı használati jog alapítására irányuló szerzıdést a melléklet szerinti 
tartalommal – a szerzıdés aláírásának napjától – jóváhagyja.  
 
A Képviselı-testület felhatalmazza Szegvári Ernıné polgármestert, hogy nevében és 
képviseletében eljárva a mellékelt tartalmú „használati jog alapításá”-t célzó szerzıdést 
aláírja. 
 
A Kiszombor, külterület 05416/20. hrsz-ú kivett mővelési ágú „szemétlerakó telep” ingatlanra 
használati jog alapításáról szóló szerzıdés jelen határozat mellékletét képezi. 
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Errıl értesítést kap: 
- Dr. ifj. Szilágyi János ügyvéd  
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Szirbik Imre képviselı távozott, így a képviselı-testület 5 fıvel folytatja munkáját./ 
 
- Óvoda épületében levı konyha melegvíz ellátó rendszerének cseréje 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyzı 
 
/Az elıterjesztés, az árajánlatok véleményezése a jegyzıkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Óvoda épületében levı konyha melegvíz ellátó rendszerének 
cseréje. Összeállítottunk egy elıterjesztést a beérkezett árajánlatokról. A Csikaiszer Kft. 
árajánlata a legolcsóbb, Buderus kazán kerülne beszerelésre. Megkérdeztük a céget, továbbra 
is fenntartják az ajánlatukat, amit még költségként pluszban biztosítani kell, az elektromos 
szerelési munkák költsége, az nem volt benne egyik árajánlatban sem. 
 
Balázs Zoltán képviselı: Technikai tartalom mindegyiknél ugyanaz, Buderus kazán? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Valamelyik Reflex, a többségé Buderus típusú. Ha az 
elektromos szerelési munkák költségét, az 50.000,- Ft-ot hozzáadjuk a Csikaiszer Kft. 
árajánlatához, akkor is az a legolcsóbb, összesen 867.071,- Ft + Áfa. Kérdés, vélemény? Aki 
egyetért azzal, hogy a Csikaiszer Kft. árajánlatát fogadjuk el és rendeljük meg a munka 
elvégzését, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 45/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Óvoda épületében levı konyha melegvíz ellátó rendszerének cseréje 
 
45/2012.(II. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az Óvoda 
épületében levı konyha melegvíz ellátó rendszerének cseréje tárgyú elıterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a munka elvégzésével 
egyetért és megrendeli az önkormányzat tulajdonát képezı Kiszombori Mikrotérség Karátson 
Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) épületében lévı konyha 
használati melegvíz ellátását biztosító rendszer - Buderus SM 500 W 500 l-es bivalens 
melegvíztároló szolár rendszerekhez - felújítási munkáit a legkedvezıbb ajánlatot tevı 
 

CsikaiSzer Kereskedelmi és Szolgáltató Kft.-tıl 
(képviseli: Lukács Tamás irodavezetı) 

(cím: 5940 Tótkomlós, Bartók Béla u. 2.) 
az árajánlatban meghatározott 852.071,- Ft + Áfa összegben. 
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A Képviselı-testület a fenti összeget az önkormányzat 2012. évi költségvetésében eredeti 
elıirányzatában biztosítja. 
 
A Képviselı-testület felhatalmazza Szegvári Ernıné polgármestert a vállalkozási szerzıdés 
aláírására. 
 
A határozatról értesül: 

- vállalkozó 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Bacsa György alpolgármester és Szirbik Imre képviselı megérkezett, így a képviselı-testület 7 fıvel 
folytatja munkáját./ 
 
- Az üzletek éjszakai nyitva tartásának helyi rendelettel történı korlátozása lakossági 
beadványra tekintettel 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A következı elıterjesztés az üzletek éjszakai nyitva 
tartásának helyi rendelettel történı korlátozása lakossági beadványra tekintettel. A levél 
beérkezése is nagyon érdekes volt, mivel ezt a levelet január 27-én adták fel és csak február 
13-án kaptuk meg. Nem szoktuk az ajánlott levelek átvételét aláírni, illetve nem kéri a posta, 
nincs a rendszereikben, de most már kértük, hogy ezt is szeretnénk aláírni. Kértem a makói 
postát, nézzék meg mi történt, ki is adtak egy igazolást, hogy levélkezelési hiba történt. 
Kérem, fejtsék ki ezzel kapcsolatban a véleményüket. Milyen irányba induljon a szabályozás?  
 
Bacsa György alpolgármester: A levélben le van írva, hogy amikor a rendırök kimennek, 
mindig találnak valamit. A tudomásom szerint soha nem találtak semmit. Ez már eleve egy 
csúsztatás. Az egyik képviselıtársam elmondta a múltkor, hogy elment és nem tapasztalt 
semmi különöset. Az a véleményem, hogy konkrétan senki nem tud felhozni semmit azon 
kívül, hogy 6 ingatlantulajdonos aláírta, de ha végignézik, ebbıl a névsorból csak 2 közvetlen 
szomszéd. A többi közvetlen szomszédot nem zavarja? Három család háborújáról van szó. Az 
a gondom, hogy ha szankciót hozunk, akkor Kiszomboron éjfél után nem lehet nyitva semmi. 
Akkor nincs jogunk semmit tartani, például óvodabál, iskolabál, mert éjfél után mindent be 
kell zárni ez a logika szerint. Erkölcsi alap nincs utána. Ha kimegy a rendırség, és talál 
problémát, bezárathatja. Fogjanak össze a szomszédok, és például éjjel 2-re rendeljenek meg 
hivatalos zajmérést, ha az azt állapítja meg, hogy hangos, akkor lépni kell. Úgy gondolom, 
amikor ez a vállalkozás elindult, a szomszédok nyilatkoztak, hogy a vállalkozás ellen nem 
gördítenek akadályt. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Palackos italok árusításával indult a vállalkozás. Ez úgy 
fejlıdött tovább, de ez volt az alapja.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ezek alapján be lehetne zárni mindent, mert 2 szomszéd a 3. 
szomszédra mond valamit, akkor lépni kell. Ha egyszer így teszünk, utána nincs megállás.  
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Gazsi Gábor képviselı: Azt tudom hozzátenni, hogy képviselıtársam elmondta, hogy nem 
tapasztalt semmi különöset, azt el tudom fogadni, illetve amikor a rendırök itt voltak, azt 
nyilatkozták, hogy nem találtak semmit.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Úgy kellene élni, hogy ne zavarjuk a körülöttünk élıket, 
próbálja mindenki a szabályrendet betartani. Kérdés, vélemény? 
 
Bacsa György alpolgármester: A körülöttünk élık azt mondanak, amit akarnak, de be kellene 
bizonyítani. Ha valaki állít valamit, annak van bizonyítási kényszere. Hiába van igaza, ha nem 
tudja bizonyítani, akárhová megy, el fogják küldeni. Egyetlen olyan információt sem kaptam 
még, hogy valaki azt mondja, hogy sejthetıen ott van valami, mert aki ott volt, soha nem 
tapasztalt semmi kivetnivalót. 
 
Szekeres Krisztián képviselı: A szomszédok konkrétan arra hivatkoznak, hogy nagyon 
hallatszódik bent náluk a zene, érdemes lenne bemenni egyszer és meghallgatni. Nyilván a 
magánterületekre, ha akarnak, beengednek, ha akarnak nem. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: Nem hatósági intézkedést kérnek, hanem szabályozást. 
Tájékoztattuk ıket arról is, hogy mennyit kell azért fizetni, hogy elinduljon az eljárás, fel kell 
vállalni az ügyfélpozíciót, többen is felvállalhatják, meg kell elılegezni a szakértıi díjat, ami 
nyilván több 10.000,- Ft, de idáig nem jutottunk el. Hivatalból nem fogjuk megrendelni, és 
úgy elindítani egy eljárást, hogy nem fizetik be az eljárási illetéket, és nem vállalják fel az 
ügyfélpozíciót. Jegyzınek is írtak, de abban a kérelemben is a szabályozást kérik. Jelen 
esetben nem hatósági eljárást kérnek, hanem szabályozást.  
 
Szekeres Krisztián képviselı: Korábban sok vendég érkezett Makóról, az elmúlt idıszakban 
viszont nem. Személy szerint örülök, hogy van Kiszomboron olyan szórakozási lehetıség, 
hogy a fiatalok nem mennek el feltétlenül Makóra, Szegedre. Egyrészt, ha csak a vállalkozó 
szempontjából nézzük, nyilván neki származik belıle bevétele, ez legalább részben 
Kiszomboron fenntart egy vállalkozást. A másik, hogy lehet látni manapság a diszkóban 
milyen korosztály található meg, legalább nem mennek el itthonról, akik itt szórakoznak. A 
szomszédokat tekintve tényleg érdekes lenne egyszer valamilyen módon ezt megvizsgálni, 
mert engem is nagyon zavarna, ha éjszakánként ez lenne folyamatosan. Kérdés, hogy milyen 
mérvő ez. Annyira zavaró, hogy tényleg nem bírnak tıle pihenni, aludni, mert minden 
szombaton tényleg elég kellemetlen lehet. Jó volna látni, hogy mennyire zavaró.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Szokás kérdése. Azon a környéken, ahol lakom, lehet 
hallani, ha rendezvény van. Az a különbség a kettı között, hogy az alapprobléma az, hogy 
nem diszkónak indult. Ezek a lakosok abban a tudatban vannak, hogy itt italkimérés történik 
és közben változott a világ. Szerintem az alapprobléma ez. Problémaként vetıdött fel bennem, 
hogyha rendeletet alkotunk, akkor nem csak erre az egyre, hanem az összes többire is 
vonatkozni fog. A többi ilyen vállalkozást nem kérdezték meg, nincs egyeztetés, hogy esetleg 
ık mit szólnának ahhoz, ha korlátoznánk. A rendelettel mindenkire korlátozással kell élni. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ami kimaradhatna, a mővelıdési ház az egyéb rendezvények 
miatt és a Rónay-kúria, mert ott meleg étkeztetés történik. Az összes ilyen jellegő kocsmára 
meghozzuk ugyanezt a szabályozást. Nem tudom, a többi kocsma éjfél után nyitva van-e?  
 
Szekeres Krisztián képviselı: Szerintem elıfordul egy-egy helyen, hogy nyitva vannak 
tovább.  



 34 

Szegvári Ernıné polgármester: Afelé hajlok, hogy szabályozni kellene. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azt látom, hogy 3 család veszekszik, 2 család összefog egy 3. 
ellen. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Úgy látom, hogy túl egyszerően fogja fel, nem így látom.  
 
Bacsa György alpolgármester: El fog mérgesedni a helyzet. 
 
Szirbik Imre képviselı: Valamilyen formában már megpróbálják szelektálni a vendégeket.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ez a vállalkozónak is érdeke, hogy nagyobb botrány ne 
legyen, de ez a hangerıre nem sok hatással van. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Szokás kérdése, régen a Rónay-kúriában is diszkók 
voltak. Aki ott lakott, ebben szocializálódott, hozzászokott. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ott mégis kényelmesebb, kellemesebb volt, mivel nem 
annyira lakott rész, sok intézmény van, védett ilyen szempontból.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Nagyobb a távolság, biztos, hogy ez is okoz gondot.  
 
Szirbik Imre képviselı: Szakértıt kellene hívniuk, hogy mekkora zajjal jár.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Az egyik lehetıség, hogy szavazunk a rendelet 
elıkészítésérıl, vagy megvizsgáljuk a helyzetet úgy, hogy az önkormányzat költségére 
méréseket végeztetünk. Nem tudunk benne dönteni egyébként. 
 
Bacsa György alpolgármester: Akik aláírták, adják össze ennek a költségét, rendeljék ki a 
szakértıt akkorra, amikor szerintük a legjobban dübörög, nem kell ezt senkinek 
nyilvánosságra hozni. Megmérik, ha felette van, rendeletet alkotunk, ha alatta van, nincs mirıl 
beszélni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: Az elıterjesztés szerint van egy határozati javaslat, azt vagy 
elfogadja a képviselı-testület vagy nem.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tisztelt Képviselı-testület! Kérdés, észrevétel, vélemény? El 
kell dönteni, hogy szabályozzunk vagy nem. A határozati javaslatban az szerepel, hogy 
szabályozzunk, kérjük fel a jegyzıt, hogy készítse elı a rendelet-tervezetet. Aki egyetért 
azzal, hogy jegyzı úr készítse elı a rendelet-tervezetet, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület 2 igen és 5 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
 
- Tájékoztató a március 14-15-ei ünnepi rendezvényekrıl 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 15. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernıné polgármester: A március 14-15-ei ünnepi rendezvényekrıl szóló tájékoztató 
a következı döntési javaslat. Köszöntöm Nagy Lırinc urat. Szóbeli kiegészítése van-e az 
írásos anyaghoz? 
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Üdvözlöm a Képviselı-testület tagjait, polgármester 
asszonyt! Leírtam mindent, amit tudni lehet jelen pillanatban. Folytatódik a népdaléneklési 
verseny, de némileg bıvített lehetıségekkel és tartalommal. 10 év irodalmi esti hagyomány 
után úgy tőnik, hogy most ebben az irányban bontakozik ki az iskola. Március 14-én 
szokásosan, ahogy korábban is volt az irodalmi estek esetében, 2-3 órás rendezvényrıl van 
szó, amihez egy képzımővészeti kiállítás is kapcsolódik, ami szintén pályázati kiírás alapján 
fog összeállni. A rendezvény március 15.-ei délelıtti ünnepséggel folytatódik. Úgy gondolom, 
hogy a korábbi éveknél nem feltétlenül rossz értelemben, de szerényebb, kevesebb kiegészítı 
elemmel szervezett ünnepség lesz. Tavaly próbálkozott több szervezet, az önkormányzat is, 
közösen huszárbemutatóval is, de idıjárási és egyéb körülmények közbeszóltak. Úgy 
gondoljuk, hogy 2012. nem annak az éve, amikor ezt a rendezvényt bıvíteni szeretnénk. A 
hagyományoknak megfelelıen az iskola, azon belül idén a 3. évfolyamos osztályok fogják a 
mővelıdési házban tartani az ünnepséget. Ilyenkor még felmerülı kérdés az ünnepi beszédet 
mondó személyére vonatkozó javaslat és ennek eldöntése. Eddig nem készült el a meghívó, ez 
az egyik fontos információ, ami belekerül. Amint a döntés megszületik, elkészülnek a 
meghívók, utána kikerül a lakossághoz is az információ.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köszönjük. Szónok személyére javaslat? Szekeres Krisztián? 
 
Szekeres Krisztián képviselı: Valószínő nem leszek itthon, mivel nemzetközi pályázatot 
adott be az irodánk, ha nyerünk, 14-én Romániába megyünk.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Börcsökné Balázs Márta? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Ha nincs, aki vállalja, akkor vállalom.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki elfogadja a tájékoztatót és egyetért azzal, hogy 
Börcsökné Balázs Márta mondja az ünnepi beszédet, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 46/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A március 14-15-ei ünnepi rendezvényrıl szóló tájékoztató 
 
46/2012.(II. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta és tudomásul 
veszi a március 14-15-ei ünnepi rendezvényrıl szóló tájékoztatót. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2012. március 15-ei ünnepi 
beszéd megtartására felkéri Börcsökné Balázs Márta képviselıt. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
Határozatról értesül: 

- Nagy Lırinc mővelıdésszervezı 
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- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
Tájékoztató a 2012. évi kulturális programtervrıl 
Elıadó: Nagy Lırinc 
 mővelıdésszervezı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tájékoztató a 2012. évi kulturális programtervrıl.  
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Táblázatos formában készítettem el, így a legátláthatóbb. A 
2012. évi rendezvények azon része, amelyek megszervezése és megtartása lényegében már 
biztos vagy biztosnak vehetı. Az azt követı rövid táblázatos rész a már szervezésében 
elindított Kiszombori Nyári Fesztivál vázát tartalmazza. Nyilván olyan rendezvényeket, 
eseményeket is tartalmaz, amelynek szervezıi civil vagy magán kezdeményezéső. Ez még 
mindig nem teljes, minden évben vannak olyan események, amelyek vagy esetiek, vagy a 
dátumuk változó, de nem feltétlen a teljes falut érintı. Gondolok a Mővészeti Iskolára, civil 
szervezetekre, akiknek vannak olyan eseményei, melyet önállóan szerveznek, ebbe az 
anyagba beépíteni nem lehetett, többek között azért sem, mert még az idıpontjuk sem 
eldöntött, illetve az nem tekinthetı a közmővelıdési feladatok részének. Nagyon sok esetben 
látható, hogy a rendezvények együttmőködéssel, társszervezéssel valósulnak meg, amit 
pozitívként értékelek. Úgy érzem, ezzel együtt tud mőködni és így mőködni a közmővelıdés 
és a közösségi élet Kiszomboron. Ahol pontos dátum van ott dátumszerően, és idıponttal 
meghatározva vannak, ezek megszervezését tervezzük 2012-ben. A Kiszombori Nyári 
Fesztivál további részleteinek szervezése folyamatban van. Jelen pillanatban azt látjuk, hogy a 
tavalyi résztvevık, rendezvényelemek maradnak. Arra nincs még rálátásunk, hogy ehhez új 
társul-e még, nincs is tudomásunk róla. Elképzelhetı, hogy a 2012-es Kiszombori Nyári 
Fesztivál ugyanazokkal a programelemekkel, nyilván az aktuális év dátumaihoz igazítva 
kerülnek megrendezésre. A Kiszombori Nyári Fesztivál lényegében annyiban egy plusz, hogy 
itt egy közös hirdetés, egy kölcsönös szervezési segítségként talán hatékonyabban eljut az 
információ a megfelelı helyekre. Nem képez külön rendezvényt, inkább szervezési plusz.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köszönjük. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Úgy gondolom, a lehetıségekhez és a forrásokhoz 
képest igen tartalmas programterv van elıttünk. Ráadásul ezek jól bevált programok.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 47/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A 2012. évi kulturális programtervrıl szóló tájékoztató 
 
47/2012.(II. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta és tudomásul 
veszi a 2012. évi kulturális programtervrıl szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
Határozatról értesül: 

- Nagy Lırinc mővelıdésszervezı 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A közgyőjtemény és közmővelıdés jelenlegi és jövıbeli helyzetének felmérése 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyzı 
 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyv 17. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A közgyőjtemény és közmővelıdés jelenlegi és jövıbeli 
helyzetének felmérése. Elkészítették Nagy Lırincék a létszámokat. A korábbi testületi ülésen 
az volt a döntés, hogy csökkentsük a könyvtárnál a létszámot. Leírták a kollégák, hogy ez mit 
jelentene a mőködtetés során. Kérdezem, van-e szóbeli kiegészítés? 
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Ez a könyvtár és a mővelıdési ház közös anyaga. Az itt 
felmerülı bármilyen jellegő kérdést Vígh Krisztinával tudjuk megválaszolni. 
Legegyszerőbbnek azt találtuk és azt gondoltuk, hogy a rendkívül hosszú szöveges leírás 
helyett táblázati formában próbáljuk bemutatni, különbözı fejezetekre bontva azt a 
tevékenységet, amit lényegében most vázaiban mutatunk be. A hétköznapokban minden ennél 
sokkal összefonodóttabb és bonyolultabb, de a leglényegesebb és az ügyet érintılegesen 
legfontosabb információk itt szerepelnek. Úgy gondolom, hogy a fıadatok és az ebbıl levont 
következtetések szövegesen is megfogalmazásra kerültek. Ennél jelentısen többet jelen 
pillanatban legfeljebb kérdések megválaszolásával tudnék hozzátenni. Abban semmiképpen 
nem gondolkodnék, hogy nagyon részleteibe belemenjünk, mert rengeteg részlete van a 
dolognak. Ha kérdés merült fel vagy bármely része nem egyértelmő vagy nem tisztázott, 
akkor nagyon szívesen válaszolunk közösen.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köszönjük. A Képviselı-testületé a lehetıség. 
 
Balázs Zoltán képviselı: Egyetlen egy problémát látok. Az elıbb láttuk a rendezvények nagy 
többsége ünnepnap, vagy hétvégére esik, és mivel az intézmény teljes mértékben segíti ezt a 
munkát, minden rendezvényt. Oda kellene nagyon figyelni, hogy ezek a munkaórák, 
szabadságok feltétlen ki legyenek adva, még úgyis, hogy akár hétköznap be legyen zárva az 
intézmény, mert ez nem állapot, hogy majdnem az összes hétvégén, fıleg nyáron bent van. 
Lehet úgy kezdeni, hogy hétfın – kedden - szerdán zárva van mind a két intézmény. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A könyvtárat ezzel összemosni nem szabad, óvatosabban 
járjunk el. Nem hiszem, hogy a könyvtár rendezett nyitva tartására ez olyan nagy hatással 
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lenne. Összemosódik igaz, de a problémát kezelni kell. Nem véletlenül hoztuk a testület elé, 
nem véletlenül beszélünk róla. Azt tudomásul kell venni, hogy ha pénzt akarunk spórolni, 
annak ára van. A költségvetésbe beleraktunk mindent, el lehet indulni egy olyan irányba, 
hogy még hosszabbítunk a munkatárs munkaviszonyán, nem a rehabilitációs járulékban 
részesülınek, mert az egy speciális 100 %-ban finanszírozott foglalkoztatás. Ez egy átmeneti 
idıszak, majd látjuk, hogyan alakulnak a dolgok, de ha nem kapunk támogatást a 
forráshiányos önkormányzatok támogatására benyújtott pályázatra, akkor nem tudjuk tovább 
alkalmazni. Ez lehet csak egy átmeneti idıszak, utána lehet, borzasztó nehéz döntéseket kell 
meghozni. Senkinek nem jó, mert az egyik oldalon szőkül a szolgáltatás, az ellátás, ez egy 
visszalépés. A másik oldalon a dolgozónak nincs munkahelye, neki is egy nehéz, a családját 
érintı visszalépés. Nem vagyok ellene, hogy most még maradjon a határozott idejő 
munkatárs, de lehet, hogy csak 4 vagy 5 hónapig és utána megszőnik a munkaviszonya. Nem 
azon múlik, hogy mit szeretnénk, mert azt szeretnénk, hogy maradjon, azt szeretnénk, hogy ez 
így mőködjön, de a realitások, lehet, majd oda fognak bennünket szorítani, hogy meg kell ezt 
lépni. Védınıkrıl már beszéltem, hogy célszerőtlen a csökkentés, mert alapdíj kevesebb 
lenne, így besegítenek az intézménynél. Vannak még lehetıségek, majd amikor a társulati 
dolgokról beszélünk, a családsegítı szolgálat esetében meg lehetne oldani, mivel egy 
munkatárs elmegy, hogy egy fél mőszakot lecsökkentve, 2 dolgozó lássa el a feladatot. 
Megnézzük, jogilag meg lehet-e csinálni, meg lehet csinálni, meg szabad csinálni. Próbálunk 
mindenhol ésszerően gazdálkodni, de mégis eljöhet az a pillanat, amikor azt kell mondani, 
hogy nem megy tovább. Az biztos, hogyha meglépjük, egyetértek képviselıtársammal, úgy 
kell bekorlátozni a nyitva tartást, hogy lehet, majd napokig nem lesz nyitva a mővelıdési ház, 
ez a könyvtárra nem igaz. A Takarékszövetkezet által rendezett tájékoztatón is úgy 
fogalmaztak, hogy az állam le fogja finanszírozni a feladatokat, de az elıírt és megszabott 
mértékig. Ez nem azt fogja jelenti, hogy nálunk egy óvodai csoport ennyibe vagy annyiba 
kerül, hanem majd meg fogják a mértéket határozni és abba kell beleférni. Nem biztos, hogy 
jobb lesz a helyzet. Azért készítettük így a költségvetési elıirányzatokat, hogy lássuk tisztán, 
jövıre mi várható, a feladatokhoz milyen paraméterek kapcsolódnak majd. Az a baj, hogy 
kevés az iparőzési adó és sok helyre kellene. Jövıre már forráshiány sem tervezhetı a 
költségvetésben.  
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Ezzel az anyaggal összefüggésben, melyet elızetes 
egyeztetések is megelıztek, felmerült annak a kérdése, hogy a mővelıdési ház vásárokra 
történı bérbeadása jó, nem jó, kell, nem kell kategória e. Erre nézve tisztán látjuk a 2011-es 
adatokat, hogy végül is bevétel képzıdik belıle, viszont a nyitva tartásunkra is hatással van. 
Ennek igazán akkor lesz létjogosultsága, ezen gondolkodni, ha sajnos bekövetkezne a 3 fıs 
mőködtetés, abban az esetben ezt nagyon mérlegelni kellene. A mővelıdési ház jelenlegi 
szolgáltatásait, illetve nyitva tartását ebben a formában hagyjuk addig a bizonytalan 
idıpontig, amíg ez mőködtethetı, vagy esetleg szervezhetı-e belıle ki például egy teleház 
szolgáltatási rész, ami függetlenítene fix mostani nyitva tartási idıpontokat. Már most 
visszahozható lenne 1-1 órával a nyitva tartásunk, és a folyamatos felügyelet kikerülne ilyen 
formában a napi munkarendbıl, és hatékonyabban tudnánk a hétvégi munkánkat, a hétköznapi 
munkánkkal összefésülni, mert a hétvégi munka a hétköznapokon történı kompenzálása és az 
ehhez kapcsolódó fix kötöttség és nyitva tartás mindig összetalálkozik. Ebbıl a táblázatból ez 
már kilátszik, hogy ha tényleg 3 fıre szőkülne a létszám, egyértelmően kötelezıen 
meglépendı, de jelen pillanatban is jelentene ésszerősítést.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Az a javaslata, hogy ha marad a létszám, akkor is a 
könyvtárban biztosítsunk helyet ezeknek a számítógépeknek. 
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Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Jelenleg 4 számítógépet mőködtetünk, ebbıl 2 db 2004-es 
beszerzés, azoknak már nagyon lejárt az ideje, 2 db 2008-as beszerzés, ami még mondhatni 
teljes egészében megfelel a kor elvárásainak. Ehhez képest mőködik az eMagyarország Pont, 
illetve van az eMagyarország rendszerben történı együttmőködési megállapodásunk, ami 
lényegében információs adatbázisban szereplést, arculati elemek használatát, illetve bizonyos 
pályázati források eléréséhez segít hozzá. Egyéb velejárója nincs. Különbözı statisztikai 
feladatokat még ellátunk. A telephely módosítása nem kivitelezhetetlen. Jelen pillanatban, az 
együttmőködési megállapodásban a Szegedi u. 13. szerepel, de ha egy település, egy 
intézmény ezt megtartani szeretné, lehetıséget biztosít az eMagyarország Pont ezt 
módosítani. TRFC-s pályázathoz kapcsolódóan történt a 2 újabb gép beszerzése, ott nincs 
olyan kötöttség, ami a számítógépeket helyhez kötné. A javaslat inkább úgy nézne ki, hogy a 
2 régi gépet le kellene selejtezni, és a 2 új géppel az eMagyarország Pont rendszerben 
bennmaradva, telephely módosítással a könyvtárban helyet keresni. Szolgáltatási formát 
tekintve is talán oda jobban illik, az intézmény mőködését tekintve is. A könyvtári munka 
ténylegesen állandó jelenlétet igényel, az üzemeltetése szakszerőbb lenne.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Vígh Krisztinának mi a véleménye? 
 
Vígh Krisztina könyvtáros: Nem túl sok helyünk van, de polc levétellel tudunk biztosítani. 
Annyit szeretnék a témához hozzáfőzni, hogyha 3 személlyel történik majd a mőködtetés 
hosszú távon, ha nem vagyok ott, akkor helyettem egy nem könyvtáros szakember lesz. 
19.000 kötetes állományunk van, amit azért kell ismerni, hogy tudjunk segíteni az 
olvasóknak.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ezek azok a dolgok, ami a szolgáltatás minıségében jelennek 
majd meg. Azt javaslom, hogy mindenképpen kerüljenek át a könyvtárba a számítógépek, 
ezek áthelyezését dolgozzák ki, hogyan történne, és amíg a forráshiányos önkormányzatok 
támogatására benyújtott pályázatunkat el nem bírálják, mindenképpen tartsuk bent a 
rendszerben a 4. fıt. Zárt ülés keretében fogunk dönteni a további alkalmazásról. Aki egyetért 
azzal, hogy kerüljön át a számítógépes rendszer a könyvtárba és a pályázat elbírálásig a 
határozott idejő munkavállalót alkalmazzuk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 48/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A közgyőjtemény és közmővelıdés jelenlegi és jövıbeli helyzetének elemzése 
 
48/2012.(II. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a 
közgyőjtemény és közmővelıdés jelenlegi és jövıbeli helyzetének elemzése tárgyú 
elıterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a 
közgyőjtemény és közmővelıdés jelenlegi és jövıbeli helyzetének elemzésérıl szóló 
tájékoztatást, azt tudomásul veszi, és a feladatellátást - az önhibáján kívül hátrányos 
helyzetben lévı önkormányzatok támogatására benyújtandó pályázat elbírálásáig terjedıen - a 
jelenlegi formában mőködteti tovább. 
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2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete egyetért azzal, hogy az 
eMagyarország Pont internetezı sarok kerüljön áttelepítésre a Közmővelıdési Könyvtár 
épületébe, ennek érdekében kezdeményezi az eMagyarország Pont szerzıdés módosítását, a 
könyvtár épületében az internetes sarok kialakítását és a szerzıdés módosítását követıen az 
internetes sarok mőködtetésére vonatkozó tájékoztatás elıkészítését.  
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Nagy Lırinc mővelıdésszervezı 
- Vígh Krisztina könyvtáros 
- Irattár 
 
 
4. Napirend 
A Rónay-kúria mőködésének tapasztalatai, jövıbeli tervek 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Mihály Zoltán 
      polgármester      üzletvezetı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A Rónay-kúria mőködésének tapasztalatai, jövıbeli tervek a 
következı napirendi pont. Köszöntöm Dr. Mihály Zoltán urat és ifj. Mihály Zoltán urat. 
Kérdezem, van-e szóbeli kiegészítés? 
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Amit leírtunk, azt tartjuk a tevékenységgel kapcsolatban. 
Sajnos nem kedvez a mai világ a vendéglátásnak, ezt sajnos nagyon megérezzük. Valamelyik 
nap olvastam, hogy az elmúlt évben a vendéglátóegységek 80 %-a veszteséges volt. Sajnos 
azok az éttermek mennek, ahol olyan a vendégkör. Nagyon sok dologgal próbálkoztunk, 
erılködtünk, de sajnos kudarcot vallottunk és nem tudtuk becsábítani a kedves vendégeket, 
pedig úgy gondoljuk, nem magasak az áraink. Ha van kérdés, szívesen válaszolok.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köszönjük. Kérdés, észrevétel, vélemény a leírtakkal, illetve 
az elhangzottakkal kapcsolatban?  
 
Szirbik Imre képviselı: A tájékoztatásban olvashattam, hogy mi az oka a rendezvényeknek. 
Abban bíztam, hogy esetleg az mőködhetne. 
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Sajnos Makón sem tudtunk Szilvesztert rendezni, ez volt az 
elsı év ilyen, hogy elmaradt.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Kiszomboron volt Szilveszter a mővelıdési házban és 
számomra az a fájdalmas, hogy ott van egy szép éttermünk, és nem oda mennek szórakozni, 
hanem a mővelıdési házba. Esetleg mondhatjuk, hogy nem engedjük meg, persze akkor sem 
biztos, hogy el fognak menni a Rónay-kúriába. Lehet, hogy ki kellene mondani, hogy oda 
nem engedjük be a szórakozni vágyókat.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Ezt támogatnám, és azt gondolom, hogy azt be kell látni, hogy 
egy ekkora faluban nem élünk olyan idıket, hogy 2 vagy 3 helyen is legalább 70-80 fıs 
Szilvesztert meg lehessen tartani. Amíg a mővelıdési házba el lehet menni, addig azt 
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gondolom, kár is meghirdetni az étteremben. Azt viszont tudom, ilyenkor visszatérı probléma 
az ital és az otthon vágott disznóhús, de engem még nem keresett meg senki konkrétan, hogy 
üljünk le, mert tudok összehívni 70-80 fıt, beszéljük meg, mit kínálunk mi, mit tudunk 
vállalni, ık mit ajánlanak, kínálnak és hozzuk össze. Ilyen megkeresés nem érkezett még 
soha. Viszont azt is elmondtam már többször, hogy az viszont nekünk fájdalmas, erre volt is 
példa lakodalom esetében, ott maradt az étteremben a házi pálinka és utána jött a VPOP és 
megtalálta és megbüntetett 180.000,- Ft-ra. Mai napig tudom dokumentumokkal igazolni. 
Szabad már otthon fızni, igen, de csak otthoni fogyasztásra.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Nincs elıírva, hogy csak kapun belül lehet. 
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Elı van írva. Nem lehet otthonról elvinni és nem is lehet 
árusítani, ajándékozni. Nagyon szigorúak a szabályok és kevesen tudják. 
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: A lakodalomban a templomkertbe se lehet bevinni a pálinkát.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Ebben az esetben megtalálták azokat a személyeket is, akik 
hozták, és meg is büntették ıket éppen azért, mert kihozták a házból a pálinkát. 
 
Balázs Zoltán képviselı: A mővelıdési házban lévı Szilvesztert egy kialakult baráti kör 
szervezi. Ott szokták meg már 20 éve, meg is mondták, ha nem lesz ez a lehetıség, máshová 
nem fognak menni.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: A baráti társaságot nem az tartja össze, hogy a mővelıdési házba 
mennek. 
 
Balázs Zoltán képviselı: Oda szoktak meg, nem üzleti alapon szervezıdı rendezvény. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Azért kellene, hogy oda menjenek, ahol helye van. Az egy 
étterem, a mővelıdési ház nem erre készült. 
 
Balázs Zoltán képviselı: Ott szeretnek lenni, nem fogják variálni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Azzal, hogy valamit kötelezıvé teszünk, nem biztos, hogy az 
elınyünkre válik. 
 
Mihály Zoltán üzletvezetı: Nem a kötelezıvé tétel, hanem valahogy egy irányba való 
terelgetés.  
 
Balázs Zoltán képviselı: A másik probléma, ami elıjött az elızı bérlınél is, hogy a falu 
miért nem szervez több programot. Nyilván ennek is megvan az oka, de úgy gondolom, az 
üzemeltetınek nem csak az a feladata, hogy várja, valaki jön ötlettel, és azt megcsinálja, 
hanem valamit még produkáljon mellé. Azon kívül tudom, hogy nem látok bele a mostani 
gazdasági helyzetbe és a szakmába, nyilván kívülálló vagyok, de ha folyamatosan megfelelı a 
minıség és ezt tudom, nehéz fenntartani, mert sok minden befolyásolja, de akkor, ahogy néha 
felfutott egy-egy tanyasi vendéglı, akkor fel lehetne ezt is futtatni, ha megfelelı lenne a 
dolog. Ezt laikusként mondom, nem akarok bántani senkit, de csak arra tendálni, hogy a falu 
nem szervez programot, ez elég gyenge kifogás.  
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Szegvári Ernıné polgármester: Vannak jól menı éttermek, úgy gondolom, nem lehet 
összehasonlítani, de szerintem nagyon fontos dolog, amivel lehet vendéget csalogatni, ha 
jóízően fıznek és elmegy a híre. A sikeres étterem is le tudná rontani a forgalmát, ha nem jól 
fızne. Itt ez is probléma, hogy igazán nem találja meg az étterem azt az ízvilágot, amit 
folyamatosan és jó minıségben tudna biztosítani. Ezzel van bajom elsısorban. Nem akarom 
felhozni a mai ebédet, de majd kóstolják meg. Nem tudnak jól fızni, ez nagy baj. Ha 
szeretnénk becsábítani az étterembe, akkor megpróbálunk jóíző dolgokat fızni, nem jön 
össze, nem sikerül. A kistérség szélén lévı étteremre gondolva, van valamilyen olyan 
specialitása, amit ebben a térségben a legjobban tud csinálni. Itt is lehetne valami olyan 
ízvilágot összerakni.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Nem azért mennek oda, hanem azért, mert körbe lehet 
piszkítani, mert nem látja senki.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tisztának, rendezetnek láttam. A kereslet is kevesebb, de 
biztos, hogy jól kellene elkészíteni az ételeket. 
 
Bacsa György alpolgármester: Sokan járnak át Makóra ebédelni.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Meglepıdve hallom, hogy nem jól fızünk. Eddig csak azt 
hallottam, hogy jól fızünk, különösen a makói konyha vonatkozásában, azt mondják Makón a 
Borházban a legjobb a konyha. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Most a Rónay-kúriáról van szó. 
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: A váltószakácsunk 10 napot itt dolgozik. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Nagyon egyszerő a kérdés, meg kell kóstolni.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Ízlés kérdése. Nem gondolom, hogy a határırségre, a rendırségre, 
a Gabonakutatóhoz, a Szeredi Kft.-hez és még több helyre vinnénk ennyi ebédet naponta. 
Lényegtelen, le lehet tiporni mindent a sárba és még lejjebb is.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Nem mondtam tiprást. 
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Nem írtam és nem mondtam soha, hogy ölbe tett kézzel vártuk 
volna valaha is, hogy jöjjön a vendég. Leírtam a nótaestet és az elmaradt Szilvesztert is, 
illetve volt egy nyári akciónk is, ami nem vált be. Azt gondolom, 5-6 dl babgulyást és 1 korsó 
sört 450-500,- Ft-ért nem kapni sehol, gyakorlatilag önköltségi ár alatt van és nem vált be. 
Úgy volt kitalálva, hogy 17 órától lehet elfogyasztani zárásig. Nem jöttek be, mindenki délben 
szerette volna fogyasztani. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Láttam ezt az akciót és látom délben, hogy vannak és 
ebédelnek, látom, hogy viszik el az ételt. Igaza van polgármester asszonynak, hogy meg kell 
kóstolni, mert az egyik nap ilyen, a másik nap olyan. A mai ebéd nekem nem ízlett, a töltött 
káposztát kóstoltam meg, volt már ennél jobb is. Ha most valaki ide betérne, nem kiszombori, 
tudna-e enni délután vagy este? 
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Mihály Zoltán üzletvezetı: Ameddig a szakács ott van, bárki bejöhet, ha fél 5-ig ott van, 
akkor fél 5-ig, ha fél 6-ig, akkor fél 6-ig. Nyilván ez attól is függ, hogy másnapra hogyan és 
meddig tart az elıkészület. Addig ki van szolgálva a vendég, ha vacsorázni szeretne.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Van vendég? 
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Fél 3 után nem megy be senki az épületbe.  
 
Szirbik Imre képviselı: Sokan járunk Szegedre is étterembe és elautózunk, mert mindig 
rendezvény van, jobbnál jobb ételekkel, például csülöknapok.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: A csülök is nagyon jó ötlet, olvastam, tudom, minden évben 
csinálják a betyárnapokat, betyárheteket. Felkészülnek mennyiséggel, de milyen 
mennyiséggel? Mi van azzal, ami megmarad? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ez egy szakma, nem értünk hozzá, hogyan kell kezelni.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Kiszomboron nem olyan nagy az a réteg, akinek erre igénye 
van. Ez az alapvetı probléma. Azok az emberek járnak oda, akik megengedhetik ezt 
maguknak. A mai töltött káposzta nem tudom miért, nem úgy sikerült, nem itt ebédeltem, 
hanem Makón. Ha ilyen probléma van, azt szokták mondani, szóból ért a magyar ember és 
meg kell mondani. Még nem hallottam, hogy ilyen rossz, sorozatban problémák vannak az 
étellel.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Javaslom, majd kóstolják meg. Az is elképzelhetı, hogy túl 
sok félét fıznek egy-egy nap és lehet, jobban lehetne kezelni, ha kevesebbféle ételt fıznének. 
Óvodában vannak problémák? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı, óvodavezetı: Azt gondolom, hogy mostanában kirívó 
dolgot nem tapasztaltam. Ha valami gond van, akkor menetközben jelzem. Próbálkozni 
szoktam olyan dolgokat kérni, ami a gyerekek szempontjából elınyösebb lehet.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Intézményvezetı asszonyoknak észrevétele van-e az 
étkeztetéssel kapcsolatban? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Azt látom, hogy nagyon bıséges, amit kiosztunk. 
A bentlakóknak is a választási lehetıségeknek megfelelıen igyekeznek összeállítani a 
kolléganık. Még akkor is, hogy tudjuk azt, hogy igazán az ellátottaknál mi mindenre kell 
figyelni az étlap összeállításakor, de a választási lehetıségbıl úgy gondolom, ez megoldható. 
Mióta itt vagyok, egy alkalommal volt híg a fızelék, egyéb más észrevétel nem érkezett sem a 
kollégák, sem az ellátottak részérıl. Nehéz ilyen skálán, ilyen életkor igényeit kielégíteni, de 
ez szerintem jó lehetıség és ritka eset, hogy vannak választási lehetıségek.  
 
Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató: Amikor néhány héttel ezelıtt összegyőltünk és 
megosztottuk egymással a tapasztalatainkat, úgy gondolom, annak szellemében történtek a 
változások. Mind a tízórai, az uzsonna, mind pedig az étel változatossága tekintetében, 
gyakorlatilag az eddigieknek megfelelı amikor még szakember állította össze. Más kérdés, 
hogy kinek ízlik, kinek nem, ki sokallja a fızeléket, ki nem. Nem gyızım hangoztatni, hogy 
iskolai étkeztetés, nem felnıtteknek kell megfelelni, hanem a gyerekeknek. Meg vagyok 
gyızıdve, hogy szakma, tudni kell, hogy mibıl mennyi kell, a változatosságot. Úgy 
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gondolom, erre törekszenek. Nyilván amit a gyerekek jobban szeretnek, tésztafélét, abból 
szinte, mint egy feneketlen zsák, annyit ennének, amikor egy olyan fajta fızelék van, amit 
esetleg otthon ritkábban vagy egyáltalán nem fıznek a szülık, akkor természetes, hogy 
megcsappan a fogyasztás. Nagyon sokat számít, hogy a pedagógus mennyire próbálja meg 
ezeket az ételeket elfogadtatni. Magam tapasztalom, hogy amikor a tízórainál odaállok a 
pulthoz, akkor a gyerekek tudják, hogy nem szabad kidobni, képes és megeszi. Sokszor ezen 
is múlik. Ha valami problémám van, azonnal jelzem, nem sokszor volt ilyen. Teljesen 
normális köztünk az a fajta kapcsolattartás, hogy szólunk, amikor valami nem sikerül vagy 
nem úgy sikerül. Nem sőrőn van ilyen. Örülök annak, hogy nagyon sok kézi készítéső tízórai, 
uzsonna van, meg is látszik, hogy ebbıl a gyerekek jobban fogyasztanak. Úgy gondolom, ez 
számunkra megfelelı. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köszönöm. Van-e még kérdés? Aki tudomásul veszi a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 49/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Rónay-kúria 2011. évi mőködési tapasztalatairól szóló tájékoztató 
 
49/2012. (II. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta és tudomásul 
veszi a Rónay-kúria 2011. évi mőködési tapasztalatairól szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
Határozatról értesül: 

- Mihály Zoltán üzemeltetı 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A 2012. évi étkeztetési térítési díjak, valamint a koncessziós díj emelésének 
jóváhagyása 
Elıadók: Szegvári Ernıné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyzı 
 
/A tájékoztató a jegyzıkönyv 19. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A 2012. évi étkeztetési térítési díjak, valamint a koncessziós 
díj emelésének jóváhagyása. Kérte a szolgáltató a szerzıdés szerint, hogy emeljünk erre az 
évre, elı is készítette az áremelési javaslatát. Kértem a szolgáltatót, hogy tekintsünk el ettıl az 
áremeléstıl, és akkor van módunk engedni, hogy a nyitva tartási idıt a kérésüknek 
megfelelıen csökkentsük. Kiszámoltam januári számla alapján nettóban 3.013.000,- Ft a 
nyersanyag költség, ami elı van írva a norma megállapításunk alapján, 2.256.000,- Ft a nettó 
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rezsiköltség, ami egy hónapban felmerül. Éves szinten nettó 46.475.000,- Ft-ról van szó, ami 
a gyermekétkeztetésre vonatkozik, ennek 19.891.000,- Ft az a nettó összege, ami a rezsire és 
26.584.000,- Ft, ami a normára vonatkozik. Ebbe nem számoltam bele az idısek étkeztetését.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Hogy tudta megállapítani az alapanyag költségét? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Meg van állapítva a nyersanyag norma, ezt decemberben 
módosítottuk, ez már a januári számlában benne van, ez az, amit felhasználhatnak 
nyersanyagra. 
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Ezek nem piaci árak, hanem a terv. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ez a megállapított nyersanyag norma Ft-ban kifejezett 
összege. Ez egyébként nem olyan nagyon alacsony összeg, véleményem szerint, az összes 
többi intézményhez viszonyítva.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Biztos fel is használtuk. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Nem kétlem. Azt szeretném megtudni, hogy amit ajánlottunk 
megfelelı-e? 
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Nem tudunk eltekinteni a 3,9 %-os emeléstıl, tegnap este újra 
átnéztem, újra átszámoltam, sajnos, minket ez veszteségbe visz. Segítene ezen még, ha 
eltekintünk ettıl az áremeléstıl, valamelyest a nyitva tartás csökkentése, de nem olyan 
mértékben, hogy ez az áremelés kompenzálni tudná. Úgy gondoljuk, hogy abban az esetben, 
ha az önkormányzatnak ez terhes, abban az esetben befejezzük a tevékenységünket június 30. 
napjával, de ragaszkodunk ehhez az idıponthoz és a 3,9 %-os emeléshez is. Nem tudunk 
sajnos lemondani róla.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ezt megértem, de ragaszkodunk a nyitva tartáshoz és 
mindent meg fogunk tenni annak érdekében, hogy megtaláljuk ebbıl az egész helyzetbıl a 
kiutat.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Gondolom ezt már meg is találta az önkormányzat, ehhez csak 
sok sikert tudok kívánni, és lehetıségeink szerint még támogatom is ezt a dolgot. Megértem 
az önkormányzatot, tudom, hogy rendkívül sok pénzt vontak el és vonnak el a jövıben az 
önkormányzatoktól, hogy nem egyszerő a feladatmegoldás, de értsenek meg bennünket is. 
Nem tudjuk finanszírozni hitelbıl a végtelenségig.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Csak az volt a kérésem, hogy miután ilyen nehéz a helyzet, 
valahogy próbáljuk túlélni. Úgy gondolom, maguknak is ez nem rossz üzlet és talán ebben 
kompromisszumra juthattunk volna. Maguk erre nem hajlandóak. Azt mondták, hogy ez már 
így is veszteséges, csökkentsük le a nyitva tartást is, talán akkor oda van a veszteség és adjuk 
a 3,9 %-os emelést, sıt ha lehetne az anyagban élelmiszerre 6,6 %-ot, energiára 5,7 %-ot, 
üzemanyagra 6,2 %-os emelést sorolnak fel.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Azok a százalékok az üzemanyag, az energia és az élelmiszer 
inflációs átlaga az elmúlt évben. Azt súlyoztuk olyan mértékben, amilyen mértékben igénybe 
vesszük és kijött átlagosan 6,31 %. Bennünket 2011-ben 6,31 %-ban érintett az infláció. Ezzel 
szemben az átlagos infláció 3,9 %, alacsonyabb, mint amit el kellett, hogy viseljünk. 
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Egyértelmő, hogy a ruházati termékek és a tartós fogyasztási cikkek ára lehúzta az inflációt és 
ezért lett 3,9 %. Valójában az étkeztetést érintı infláció 6,31 % volt. Elég volt ezt a 
differenciát elviselni a tényleges infláció és az átlagos infláció között. Ezzel szemben kérjük a 
3,9 %-os átlagos inflációs emelést, ami nincs olyan magas, mint amit valójában el kellett 
szenvednünk. Ez már a részünkrıl egész nagy engedmény. Ha az önkormányzat a 3,9 %-os 
emelést el tudja fogadni és csökkenti, vagy legalábbis rugalmassá teszi a nyitva tartást, abban 
az esetben nincs akadálya a további együttmőködésnek. A nyitva tartás elengedése vagy 
rugalmassá tétele kevés ehhez. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ragaszkodik a szerzıdésben foglaltakhoz. Javaslom a 
képviselıtársaimnak is, hogy ragaszkodjunk a szerzıdésben elıírtakhoz. A szerzıdésben 
elıírt a nyitva tartási idı, ezt szeretnénk önök által betartatni, illetve abban benne van a 
mindenkori inflációs mértékkel történı emelés is, ami jelenleg 3,9 %. Ezt hajlandóak vagyunk 
a szerzıdés szerint teljesíteni és utána, ha veszteségük van, akkor a késıbbi lépéseket 
megtehetik, de mi is igyekszünk azon, hogy a mőködtetésre megoldásokat keressünk és 
találjunk. Ezt akár a szerzıdés felmondásával vagy akár úgy körbejárva, hogy saját magunk 
ezt megcsináljuk. Számításokat fogunk végezni. Kompromisszum nincs, az urak ezt mondják. 
A szerzıdés szerint javaslom a 3,9 %-os emelést és a szerzıdésben foglalt nyitva tartási idı 
betartását. Utána, ha úgy gondolják, idıben értesítsenek arról bennünket, hogy fel kívánják 
bontani a szerzıdést. Arról beszéltünk, hogy már a mai napon hozzák, és konkréttá teszik.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: 90 nappal elıtte fogunk szólni. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Arra gondoltam, hogy most megtörténik. 
 
Mihály Zoltán üzletvezetı: Június végéig tart az iskola és az még 120 nap. A másik, hogy 
nem tudom a 3,9 %-os emelésrıl miért kellett eddig, azt hiszem most már negyedszer 
beszélni, miért kellett eddig mindig megkérdıjelezni? Tegnap is elismerte és mai is mondta, 
hogy valóban szerzıdés szerint jár. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Soha nem mondtam, hogy nem jár, azt kértem, próbáljunk 
kompromisszumot kötni. Ott volt jegyzı úr is, nem mondtam ilyet, azt mondtam, hogy 
szerzıdés szerint jár. 
 
Mihály Zoltán üzletvezetı: Azt mondta, nincs pénze az önkormányzatnak, nem tud emelni, 
tekintsünk el tıle, cserébe a nyitva tartási idı csökkenthetı. Mondtuk, hogy ez a két dolog 
nincs arányában egymással. Sokkal egyszerőbb lett volna, ha kiindulunk a 3,9 %-ból, benne 
van a szerzıdésben, hogy a KSH adatai alapján ennyivel lehet emelni, nem tudunk lejjebb 
menni. Ami bennünket érintett infláció, 6,31 %-os volt, utána errıl a nyitva tartásról 
elbeszélgethettünk volna.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: A nyitva tartásról nincs mit elbeszélgetni, az egészrıl kellett 
volna. Úgy gondolom, talán nekem is lehetıségemül adódik, hogy leülhetünk a szolgáltatóval, 
ha kell kétszer, ha kell háromszor, ha kell ötször. Nem hiszem, hogy ez az idı elvesztegetett 
idı lett volna, gondolom, a rezsiköltségbe belefér, amit itt töltöttek, talán a munkabérüket 
futotta. Úgy gondolom, hogy ez egy ajánlat volt, errıl beszélni kellett. Most, miután idısebb 
Mihály úr hivatkozott a szerzıdésre, amit magam is tudtam, sıt tegnap itt volt alpolgármester 
úr, jegyzı úr, akkor is azt mondtam, hogy ez a szerzıdés szerint jár. Soha nem mondtam azt, 
hogy ez nem jár, korrektül mondtam, hogy jár, de próbáljunk valami megegyezésre, 
kompromisszumra jutni azért, hogy önök is egy hosszú távú mőködtetésre megkapják a 
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lehetıséget. Ebbıl az is következik, nem fenyegetızöm, de biztos keresni fogjuk a megoldási 
módokat, legyen az egy saját Kft. mőködtetése vagy legyen az esetleg egy másik 
vállalkozásnak a bevonása. Ezért gondoltam volna, hogy abban az esetben, ha egy hosszútávú 
üzletben gondolkodnak, akkor valamit ajánlanak, azért, mint a többi vállalkozó is tesz, hogy 
túl élje. 
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Nem éljük túl. 
 
Szirbik Imre képviselı: A nyitva tartás marad így. Az azt jelenti, hogy tovább vannak nyitva, 
de 15 óráig van szakács?  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Azt kell, hogy jelentse, hogy a nyitva tartási idı alatt kell, 
hogy legyen szakács. 
 
Szirbik Imre képviselı: Ha 18 óráig van nyitva, és csak 15 óráig van szakács, akkor csak az 
ajtó van nyitva. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Étteremként kell mőködjön, itt kell, hogy legyen a szakács.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Ezért kérdeztem, hogy mennyien mennek be egyáltalán.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Nem megy be senki, ezért kár ehhez ragaszkodni. 
 
Szirbik Imre képviselı: Ha valaki mégis bemegy, és nem kap ételt, az nem fog még egyszer 
odamenni.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Ha egyszer ott étkezik, az még nem futja ki a rezsiköltséget. 
 
Szirbik Imre képviselı: Biztos van valamennyi, mint minden szakmának, valamennyi 
felfuttatási ideje. Ha azt mondjuk, elég a közétkeztetés, és a többit próbáljuk úgy csinálni, 
hogy nem lehet, mivel úgy sem megy be senki. Igaz, szakács sincs már ott. 
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Leírtam az anyagban, hogy a menüben és az ebédkor csúcsosodik 
ki.  
 
Szirbik Imre képviselı: Gondolom, már el is terjedt a hír, hogy úgy sincs ott már senki vagy 
nincs étel, akkor minek menjen be. Külföldiek is kérdezték már, hogy van-e étterem. Nincs, 
oda már estefele nem lehet menni. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A visszafejlesztésben érdekeltek, nem a felfuttatásban.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Ez nem igaz, ne csúsztasson, nem vagyunk érdekeltek a 
visszafejlesztésben. Az elıbb csak arra utaltam, hogy az elsı két találkozáskor kijelentette, 
hogy nem tudnak emelni. Erre utaltam, ultimátumként. Jegyzı úr nem volt ott akkor.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Utána visszatértünk erre.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: „Nem tudunk emelni és kész.” Ez volt, amit mondott, ez volt az 
ajánlata.  
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Szegvári Ernıné polgármester: Szerzıdésben benne van, megemeljük. Ezzel vissza lehet 
élni.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Ezért mondtam az elıbb, hogy ezen kár volt vitatkozni. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tényleg kár volt. Keresni kell a megoldásokat, egyre jobban 
meg vagyok ebben erısítve. 
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Az nem megoldás, hogy azt mondja, hogy nem tudnak emelni és 
kész. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: 40 millió Ft-os forráshiánya van az önkormányzatnak. Ez a 
szolgáltatót zavarja? Engem zavar. Ha majd nem tudjuk kifizetni a számlát 60 napig, tudom, 
felszámíthat kamatot.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Azzal nem vagyunk kisegítve. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ugyanígy vagyunk. 
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: A nyitva tartás csökkentése egyetlen fillérbe sem kerül az 
önkormányzatnak.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ezt tudjuk, de elınnyel sem jár. 
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Igen, de a túlélésrıl beszéltünk az elıbb. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Abban az esetben, ha a kettı paritásban van. Nincs ekkora 
emelés, akkor javasoltam volna, de egyébként semmi értelme. Maradjon nyitva, ha a 
szolgáltató ragaszkodik a szerzıdésben foglaltakhoz, akkor az önkormányzat is ragaszkodik a 
szerzıdésben foglaltakhoz.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Kénytelen vagyunk kérni. Június, július, augusztusban 3,9 
millió Ft-ba került az étterem mőködtetése, nyitva tartása, ezzel az összeggel mínuszba is 
került. A december és április hónap szintén mínuszos. Amikor nincs intézményi étkeztetés, 
maximálisan mínuszban vagyunk. Nincs mibıl kompenzálni. Azzal, hogy bejönnek csülköt 
enni 2-5 vagy 15 fı, abból nem tudjuk fenntartani, mert nagyok azok a költségeink, amelyekre 
nem vagyunk hatással, vagy nem tudunk hatással lenni. Ebben a koncessziós díj az elsı 
helyen áll. Tudom, hogy nem lehet kiadni egy állami intézményt ingyenesen, de egy 
veszteséges éttermet mőködtetünk ezért cserébe, lehetne mérsékelni a koncessziós díjat. 
Leírtam valahol, hogy ez a koncessziós díj és az étterem veszteséges mőködtetése 60,- Ft-tal 
emeli meg az óvodások és az iskolások ebédjének az árát. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Nem hiszem el, majd kiszámoljuk.  
 
Bacsa György alpolgármester: Nagyon sajnálom, hogy idáig fajult a dolog, de nincs mirıl 
beszélnünk. Ha valaki ragaszkodik a szerzıdésben foglaltakhoz, akkor természetesen a másik 
fél is fog. Ha arra nincs hajlandóság egyik félben sem, hogy a szerzıdéstıl eltérıen 
kompromisszum fele menjen, akkor ilyet nem szoktam mondani, de ne raboljuk egymás 
idejét. Ha ennyire messze állnak az elképzelések, és ennyire nem látszik se onnan, se innen, 
akkor nincs mirıl beszélni. Kifizetjük a 3,9 %-os emelést, illetve ragaszkodunk a szolgáltató 
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kötelezettségeinek betartásához. Ki kellene jelenteni, hogy van-e valakiben hajlandóság 
engedni vagy akkor fejezzük be.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Sarkos ez a dolog. 6,31 %-os infláció, ami bennünket ér, ebbıl 
lenyeljük a 3,9 % közötti különbséget, igaz nincs benne a szerzıdésben, hogy a szakmai 
inflációs ráta szerint legyen lehetıség az áremelésre. Ha méltánylásról beszélünk, akkor errıl 
miért nem beszélünk?  
 
Bacsa György alpolgármester: Nincs leírva a szerzıdésben. 
 
Mihály Zoltán üzletvezetı: A valóság a 6,31 %. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A szolgáltatót sem érdekli, hogy az önkormányzatnak 
mennyi a forráshiánya. Ha nem tudnak valamiféle megoldási javaslatot adni vagy 
kedvezményt, akkor zárjuk le.  
 
Bacsa György alpolgármester: Amikor a hús olcsó volt, a szolgáltató sem jött, hogy 
megemeli a bérleti díjat. 
 
Mihály Zoltán üzletvezetı: Persze, csak a rezsiköltség ne emelkedne az infláció mértékében, 
akkor lehetne beszélni arról, amit tavaly is javasolt, hogy ne emeljük a KSH inflációs 
rátájának maximumával, hanem emeljünk kevesebbel, akkor valóban. Ha a minimálbért nem 
emelték volna meg, ha 120,- Ft-tal nem lenne drágább litere az üzemanyagnak, mint tavaly.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Alpolgármester úr emlékszik olyan idıszakra az elmúlt 
években, amikor csökkent volna az élelmiszerek ára?  
 
Bacsa György alpolgármester: Nem emelkedett olyan mértékben, mint az infláció. Most 
magasabb, ez tény. Ha így gondolják, hogy veszteséges, akkor elnézést kérek, de nem kellene 
veszteséget termelni.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Utaltam is erre, már vártam a felmondásukat.  
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Úgy gondoltuk, hogy higgadtan, nyugodtan elválni, segítve az 
önkormányzatot abban, hogy ezt továbbvigye, vagy találjon valakit helyettünk. Úgy 
gondoltuk, hogy úgy tisztességes és korrekt, ha végigvisszük ezt az iskolai évet.  
 
Gazsi Gábor képviselı: Mert addig van benne pénz, utána mondták is, hogy nincs benne.  
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Június 30-ig végigvisszük. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Utána jön a július és az augusztus, ami viszi a pénzt. 
 
Mihály Zoltán üzemeltetı: Arra a nyitva tartás csökkentése nagyon jó lett volna. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Mindenki ragaszkodik a szerzıdésben foglaltakhoz. Úgy 
hiszem, az álláspontok nem közelítettek. Nagyon sajnálom, hogy veszteséget halmoztak fel, 
hamarabb kellett volna jelezniük, hogy befejezik.  
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Mihály Zoltán üzemeltetı: Tavaly is azt mondta polgármester asszony, hogy éljük túl ezt az 
évet, nem tudtuk, hogy 2012 még nehezebb lesz. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tisztelt Képviselı-testület! Az étkeztetési szolgáltatásért 
nyújtott ellenérték és a koncessziós díj a KSH által közzétett éves infláció mértékének 
megfelelıen 3,9 %-kal emelkedik, valamint a Koncessziós Szerzıdésben meghatározott 
nyitva tartással mőködjön továbbra is az étterem, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 50/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A 2012. évi étkeztetési térítési díjak, valamint a koncessziós díj emelésének 
jóváhagyása 
 
50/2012.(II. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a 2012. évi 
étkeztetési térítési díjak, valamint a koncessziós díj emelésének jóváhagyása tárgyú 
elıterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a Szent Gellért Borház és 
Étterem Dr. Mihály Zoltán és Fiai Kereskedelmi és Termelı Egyéni Céggel (6900 Makó, 
Szent Gellért u. 2., képv.: Dr. Mihály Zoltán) – a továbbiakban: Koncesszióba Vevı - 2009. 
június 11-én, 2009. szeptember 1-jei hatállyal, megkötött Szolgáltatási Koncessziós Szerzıdés 
IV. 3. pontja alapján, Koncesszióba Vevı kezdeményezésére az étkeztetési szolgáltatás 
díjainak - a KSH által közzétett éves infláció mértékének megfelelı – 3,9 %-kal, 2012. 
március 1. napjától történı megemeléséhez hozzájárul.  
 
Fentiek alapján a szerzıdı felek a Koncessziós Szerzıdés 2. számú mellékletét az alábbiak 
szerint módosítják: 
 
„2. számú melléklet 
Étkeztetési szolgáltatásért nyújtott ellenérték meghatározása 2012. március 1. napjától: 
 
Az óvodai ebéd egy fı/napra vonatkozó nettó ára:    453,2 Ft/fı 
Az iskolai ebéd egy fı/napra vonatkozó nettó ára:    544 Ft/fı 
Az idısek részére átmeneti ellátás – ebéd - egy fı/napra vonatkozó nettó ára:  562,2 Ft/fı 
Az idısek részére szociális étkeztetés - ebéd - egy fı/napra vonatkozó nettó ára:   562,2 Ft/fı 
Az óvodai tízórai egy fı/napra vonatkozó nettó ára:    112,5 Ft/fı 
Az iskolai tízórai egy fı/napra vonatkozó nettó ára:    112,5 Ft/fı 
Az óvodai uzsonna egy fı/napra vonatkozó nettó  ára:    112,5 Ft/fı 
Az iskolai uzsonna egy fı/napra vonatkozó nettó ára:    112,5 Ft/fı 
Diabetikus ebéd:         595,8 Ft/fı” 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a koncessziós díj mértékét 
a Koncessziós Szerzıdés IV.7. pontja alapján, a KSH által közzétett éves infláció mértékének 
megfelelı 3,9 %-kal 2012. március 1. napjától megemeli. 
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Fentiek alapján a szerzıdı felek a Koncessziós Szerzıdés 3. számú mellékletét az alábbiak 
szerint módosítják: 
 
„3. számú melléklet 
2012. március 1. napjától a Koncesszióba Vevı által a Koncesszióba Adó részére 
fizetendı éves szolgáltatási koncessziós díj nettó mértéke egy összegben, forintban 
kifejezve: 
 
2.057.868,- Ft/év, azaz 171.488,78,- Ft/hó.” 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a Koncesszióba Vevınek a 
Rónay-kúria étterem nyitva tartási idejének csökkentésére vonatkozó kérelmét elutasítja, 
egyidejőleg felhívja figyelmét arra, hogy a Koncessziós Szerzıdés II.6. pontja szerinti éttermi 
nyitva tartást a továbbiakban is biztosítsa, ezzel kapcsolatos kötelezettségét szerzıdésszerően 
teljesítse.  
 
A határozatról értesül:  

- Dr. Mihály Zoltán  
  Szent Gellért Borház és Étterem Dr. Mihály Zoltán és Fiai Kfc. 
  6900 Makó, Szent Gellért u. 2. 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Azt is elfogadjuk, ha az önkormányzat mond fel. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Mindenkire a 90 nap igaz. 
 
Dr. Mihály Zoltán cégvezetı: Ha találnak valakit helyettünk, ne tartóztassa magát. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Feltétlenül jelezzük. Köszönjük szépen a részvételt. 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata, Ferencszállás Község Önkormányzata, és 
Klárafalva Község Önkormányzata együttes üléssel folytatja tovább a munkáját. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernıné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester        jegyzı 
 
 


